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Inleiding

Op 28 juni 2016 heeft de Raad van de Gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude 
besloten om op 1 januari 2019 onverdeeld samen te gaan met de Gemeente 
Haarlemmermeer. Op 6 juli 2016 stemde de Raad van de Gemeente Haarlemmermeer 
unaniem in met het voorstel op 1 januari 2019 samen met de Gemeente Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude te komen tot een nieuwe gemeente.

Aan deze besluiten ging een proces vooraf dat als zeer open en transparant kan worden 
gekenmerkt. Van diverse bestuurlijke instanties zijn waarderingen ontvangen voor de wijze 
waarop wij, als Raad en college van B&W van Haarlemmerliede en Spaarnwoude het proces 
hebben behandeld. Toch is er het sentimentele gevoel dat dit besluit betekend dat er een 
einde komt aan het langdurig bestaan van de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude. 
Een bestaan dat gekenmerkt wordt door de voortdurende strijd voor het behoud van de 
zelfstandigheid.

Het CDA is van mening dat het besluit om samen verder te gaan met de gemeente 
Haarlemmermeer, uiteindelijk een goed besluit is. Een besluit dat ook kan rekenen op een 
grote draagkracht van de inwoners van onze gemeente.
Hoewel er nog veel werk verricht zal moeten worden om uiteindelijk op 1 januari 2019 de 
nieuwe gemeenteraad van de dan te vormen nieuwe gemeente te installeren, gaat ook het 
gewone werk gewoon door.

Voor het boekjaar 2017 zal een begroting vastgesteld moeten worden, en deze begroting 
moet ook door de Raad worden goedgekeurd.
Zoals gebruikelijk behoren bij het vaststellen van een nieuwe begroting ook de algemene 
beschouwingen.

Door het College van Burgemeester en Wethouders is een primaire begroting voor het 
boekjaar 2017 opgesteld, deze begroting sluit met een positief saldo van € 15.000. Ook voor 
de jaren 2018 tot en met 2020 zijn positieve jaarcijfers geprognotiseerd. Alleen dient hierbij 
de opmerking geplaatst te worden dat deze resultaten bereikt worden door grote bedragen te 
onttrekken aan de vrij besteedbare reserves. Dit zou uitgelegd kunnen worden als 
potverteren. Het CDA vraagt zich daarom af op welke wijze onze inwoners profiteren van de 
afname van deze reserves? Uiteindelijk zijn deze reserves toch opgebouwd om de belangen 
van onze inwoners te kunnen (blijven) behartigen.

Ingevolge de Wet Arhi komt onze gemeente onder toezicht te staan van de provincie, 
uitgaven mogen pas na een provinciale toestemming worden gedaan, en ook de gemeente 
Haarlemmermeer zal moeten instemmen met deze uitgaven. Hetzelfde zal dus van 
toepassing zijn op de gemeente Haarlemmermeer, waar wij als gemeenteraad dan onze 
visie moeten geven over hun uitgaven. Het CDA heeft echter het volste vertrouwen in de 
juistheid van toekomstige besluiten van de gemeenteraad van Haarlemmermeer en 
respecteren in beginsel deze besluiten zonder meer.

Evenals in voorgaande jaren vraagt het CDA aandacht voor de dorpshuizen in onze 
gemeente. Nu over niet al te lange tijd, door de fusie met de gemeente Haarlemmermeer,  er 
een geheel nieuwe situatie ontstaat, moeten wij er voor zorgen dat voor de dorpshuizen in 
Spaarndam en Zwanenburg, maar ook de Stoep in Haarlemmerliede goede 
financieringsmogelijkheden zijn gecreëerd. Het CDA overweegt daarom om bij de definiteive 
behandeling van de begroting in de Raad hierover met een motie te komen.
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Hoewel de Programma begroting een helder beeld geeft van de verwachtingen en de 
plannen die het college gedurende het jaar 2017, aan de hand van het collegeprogramma wil 
uitvoeren, heeft het CDA toch nog een aantal vragen die wij graag in de eerste termijn van 
de behandeling van deze begroting aan het college willen voorleggen.

Taakveld 0: Bestuur.

Blz. 9, punt 3. Beleidsontwikkelingen 2017.

Personele uitgaven.
In de loop van het boekjaar 2015 is een zogenaamd “knelpunten-budget” ter beschikking 
gesteld. In het boekjaar 2016 is om uitbreiding van dit budget gevraagd. Uit de toelichting 
valt op te maken dat ook voor het boekjaar 2017 rekening gehouden dient te worden met 
een hernieuwde aanvraag en/of dat deze uitbreiding reeds is verwerkt in de begroting voor 
het boekjaar 2017.

Vraag-1:
Hoe is de stand van zaken van het “knelpunten-budget”, welke uitgaven zijn gedaan ten laste 
van dit budget, c.q. ten laste van het restant van het budget 2015 en welke uitgaven zijn er 
gedaan ten laste van het voor 2016 gevraagde budget? Is er bij het vaststellen van de 
begroting voor het jaar 2017, vooruitlopend op de geplande fusie per 1-1-2019, al rekening 
gehouden met eventuele ambtelijke samenwerking op diverse beleidsgebieden?

Communicatie.
Naast de specifieke info voor de inwoners van onze gemeente, zal hier samen met de 
communicatieafdeling van de gemeente Haarlemmermeer goede afstemming nodig zijn over 
eenduidigheid van toon, inhoud en moment van berichtgeving, over zaken die bij het 
fusieproces een rol spelen en mogelijk al leiden tot vervroegde ambtelijke 
samenwerking/werkwijzen op diverse terreinen. 

Vraag-2:
Hoe staat het met de samenwerking met de gemeente Haarlemmermeer, omtrent 
communicatie en zijn hier al verdere ontwikkelingsplannen voor?

Blz. 10, Verkiezingen

Vraag-3:
Wat bedoelt het college met de zinsnede: “Eind 2017 moeten we al rekening houden met de 
gemeenteraadsverkiezingen of met mogelijk uitstel in verband met 
herindelingsverkiezingen”?

Taakveld 1: Veiligheid

Blz. 16, Buitengewone opsporingsambtenaren (BOA’s)

Vraag-4:
Voor 2014 en 2015 waren overeenkomsten gesloten en verlengd met de Milieudienst 
IJmond/Omgevingsdienst IJmond. Heeft de gemeente Haarlemmermeer BOA’s in dienst en 
zo ja, welk beleid gaat er gevoerd worden in 2017 en volgende jaren?

Blz. 16, Evenementenbeleid
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Vraag-5:
Volgens de toelichting zou het legessysteem met betrekking tot de evenementen in het derde 
kwartaal geëvalueerd worden. Zijn de resultaten van deze evaluatie al bekend en wat wordt 
het beleid voor de toekomst?

Taakveld 2: Verkeer, vervoer en waterstaat

Blz. 19, Spaarndammerdijk

Vraag-6:
Er is contact met Rijnland (eigenaar) en de provincie (cultuurhistorisch), wat is het standpunt 
van onze eigen Monumentencommissie?

Blz. 20, Sugar City

Najaar 2018 wil de exploitant het outletcenter openen. In de aanloop daar naar toe zullen 
werkzaamheden voor de ontsluiting van het terrein plaats moeten vinden. In dezelfde 
periode worden werkzaamheden aan de beide boezembruggen van de N200 uitgevoerd 
(tegelijkertijd met afwaarderingswerkzaamheden aan de N200, in de gemeente Amsterdam), 
worden herinrichtingswerkzaamheden aan de Oranje Nassaustraat uitgevoerd, gekoppeld 
aan rioleringswerkzaamheden en de ontwikkeling in de dorpskern en worden daarnaast ook 
nog  bouwwerkzaamheden aan de Mientekade uitgevoerd. Wij maken ons ernstig zorgen 
over de bereikbaarheid en leefbaarheid van de inwoners en bedrijven in Halfweg (en 
mogelijk ook Zwanenburg) gedurende die periode, en vragen ons af of dit niet teveel en 
tegelijkertijd is. 

Vraag-7:
Wordt voor deze periode een draaiboek gemaakt en wordt er een coördinator aangesteld om 
al deze activiteiten te coördineren, om zo min mogelijk overlast voor inwoners, bedrijven en 
omwonenden te bewerkstelligen ? Welke rol gaat de afdeling communicatie hierin spelen ? 

Blz. 20, Nota Parkeerbeleid

Oorspronkelijk zou in september 2015 de nota over het parkeerbeleid voor Halfweg in de 
raad besproken worden, maar werd uitgesteld naar januari 2016. Inmiddels wachten wij nu 
(oktober 2016) nog steeds op een stuk dat besproken kan worden. Het wordt spannend...

Vraag-8:
Wanneer kunnen wij de nota over het parkeerbeleid voor Halfweg nu werkelijk bespreken ?

Blz. 20, Sluisjes

Vraag-9:
In welke mate is onze eigen Monumentencommissie betrokken bij de uitvoering van de 
plannen rondom deze historische sluisjes?

Taakveld 3: Economische zaken

Blz. 22 en 23, Metropoolregio Amsterdam (MRA) en Masterplan Noordzeekanaalgebied.
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Vraag-10:
Vanuit het vorige college van B&W was nog al eens te horen dat er geen of weinig ambtelijke 
ondersteuning was tijdens de overlegvormen rondom genoemde portefeuilles. In hoeverre 
kan er reeds nu, in het kader van de voorgenomen fusie, een beroep gedaan worden op 
ambtelijke ondersteuning vanuit de gemeente Haarlemmermeer?

Taakveld 4: Onderwijs

Blz. 27, Onderhoud scholen
Vraag-11:
Volgens de toelichting is er alleen sprake van achterstallig onderhoud bij de 
gymnastiekaccommodatie bij de Sint Jozefschool in Halfweg. Waar bestaat dit achterstallige 
onderhoud uit en hoe is het gesteld met de overige gymnastieklocaties in onze gemeente?

Taakveld 5: Sport, cultuur en recreatie

Blz. 30, Jumelage

Vanwege het feit dat er bezuinigd moet worden zijn de bedragen die ter beschikking worden 
gesteld voor het onderhouden van de contacten met Lanckorona en Saxilby afgebouwd. 
Aangezien de begrotingen voor de jaren 2017 tot en met 2020 een overschot laten zien 
denkt het CDA dat de subsidies voor deze jumelage terug gebracht dienen te worden tot de 
oude bedragen. In een maatschappij waar omgaan met verschillende culturen regelmatig 
wringt, vinden wij het cruciaal dit soort verbindingen in stand te houden. Het is van 
ontzettend groot belang dat kinderen contacten leggen met kinderen uit andere landen. 
Landen waar sprake is van een andere cultuur en een andere vorm van samenleving. Het 
CDA wenst dan ook op “volle kracht” door te gaan en de oorspronkelijke subsidies in stand te 
houden, tot bij het ontstaan van de nieuwe fusiegemeente wij ons opnieuw zullen moeten 
bezinnen welke jumelages voor de nieuwe gemeente in stand gehouden zullen blijven.

Vraag-12:
Is het college bereid de subsidies voor de jumelage te heroverwegen en daardoor mee te  
blijven werken aan de uitwisseling tussen onze scholen en de scholen in Lanckorona en de 
sportvereniging met Saxilby?

Taakveld 6: Sociaal domein

Blz. 35, Opvang asielzoekers / vergunninghouders

Uit berichten in de media valt op te maken dat een aantal grote asielzoekerscentra of worden 
gesloten of dat de capaciteit wordt teruggebracht. De Raad van onze gemeente heeft 
besloten om mee te werken aan het versneld huisvesten van vergunninghouders.

Vraag-13:
Wat is de huidige stand van zaken ten aanzien van het versneld huisvesten van 
vergunninghouders en moeten wij ons beleid daar al op aanpassen?

Blz. 36, Dorpscentrum Spaarndam

In de begroting is een bedrag opgenomen van € 19.000 voor het boekjaar 2017. In de 
aanloop naar de kadernota 2017 vertaalde de portefeuillehouder financiën de wens voor een 
goede financiële basis voor het dorpshuis in Spaarndam op een dusdanige wijze, dat het 
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leek of de subsidie jaarlijks met € 6.000 zou toenemen. Nadat wij hier op hebben gewezen, 
is een subsidie gelijk aan voorgaande jaren volledig uit de stukken verdwenen. Het CDA is 
van mening dat een jaarlijkse (geïndexeerde) subsidie van € 25.000 noodzakelijk is om het 
hestuur van het dorpshuis in Spaarndam haar taken op verantwoorde wijze te kunnen laten 
uitvoeren. Ook de gemeente Haarlem is dat volgens ons van mening, zeker als we kijken 
naar de financiële bijdrage die door deze gemeente wordt verleend.

Vraag-14:
Is het college met ons van mening dat wij gezamenlijk moeten zorgen dat het voor de 
dorpscentra financieel mogelijk moet worden gemaakt om hun sociale taak te kunnen 
uitvoeren? Is het college met ons van mening dat de groep van vrijwilligers die als 
bestuurders van de dorpscentra optreden op alle mogelijke wijze op gemeentelijke 
ondersteuning moeten kunnen rekenen?

Taakveld 7: Volksgezondheid en milieu

Blz. 40, Herplantplicht

Onderdeel van de omgevingsvergunning voor het bouwen van het Outlet Center is de 
herplantplicht van ca 220 bomen door NEINVER. Deze herplanting wordt nu globaal geschat 
op €150.000 (75 bomen á € 2.000).

Vraag-15:
Er is een herplantplicht van 220 bomen, er wordt gesproken over 75 bomen á € 2.000, waar 
blijven de overige 145 bomen? Worden die nog herplant, en wie gaat dat betalen?

Taakveld 8: Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Stedelijke Vernieuwing 
(VHROSV)

Blz. 44, Houtrakpolder

Er bestaat een intentieovereenkomst Houtrakpolder. Deze overeenkomst is gesloten tussen 
Staatsbosbeheer, NV Afvalzorg en de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude. Volgens 
deze overeenkomst zou Staatsbosbeheer de gelden die zij ontvangen voor de aanleg van 
het zogenaamde Groene Schip investeren in de ontwikkeling van de Houtrakpolder. Uit de 
toelichting valt op te maken dat in de loop van het jaar 2017 de aanleg van het Groene Schip 
zal worden beëindigd. 

Vraag-16:
Geldt deze overeenkomst ook voor de nu in aanleg zijnde terp ten zuiden van het Groene 
Schip ? Wanneer gaat Staatsbosbeheer de verplichtingen nakomen die zij conform de 
intentieverklaring Houtrakpolder op zich hebben genomen? Bestaat er een mogelijkheid 
Staatbosheer hiertoe, juridisch gezien, te verplichten?

Blz. 44, Gemeenlandshuis

Vraag-17:
Door het bestuur van het Hoogheemraadschap van Rijnland is recentelijk een motie 
aangenomen over het Cultureel Erfgoed van Rijnland. Heeft deze motie invloed op de 
plannen die er gemaakt zijn voor het Gemeenlandshuis? Hoe is de huidige stand van zaken 
rondom deze plannen en wat is het standpunt van onze Monumentencommissie ten aanzien 
van het Gemeenlandshuis?
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Blz. 46, Opstellen prestatie afspraken Ymere en RAP 2016-202

Vraag-18:
Ymere heeft te kennen gegeven dat zij geen woningen wilde bouwen op het terrein van 
SpaarneBuiten. Nu de raden van de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude en 
Haarlemmermeer hebben besloten met ingang van 01-01-2019 samen te gaan is deze 
nieuwe fusiegemeente een van de gebieden waar Ymere actief is. Wat zijn de plannen van 
Ymere in deze nieuwe fusiegemeente? Heeft hier al overleg over plaats gevonden?

Paragraaf B

Blz. 58, Aandeel bouwkosten streekarchief, Kerkweg 26 Haarlemmerliede

Vraag-19:
Tijdens de behandeling van de begroting in de Technische Commissie kon deze vraag niet 
beantwoord worden. Graag een nadere toelichting op de vraag: “is de adressering wel juist?

Tot slot.
Het CDA is zich bewust dat zij veel vragen heeft bij de begroting voor het dienstjaar 2017, zij 
wenst het college wijsheid toe bij de beantwoording van deze vragen.

Wij hopen dat alle betrokkenen de kracht, samenwerkingszin en de wijsheid vinden om de 
juiste beslissingen te nemen, beslissingen die niet alleen in het belang zijn van de inwoners 
van deze gemeente, maar ook voor de toekomstige fusiegemeente en de regio.

De CDA fractie,
Theo van Heese,
Ingrid Vink,
Ruut van Schie,
Henk Koelman
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Algemene Beschouwingen

Inleiding
Voor D66 gaan de algemene beschouwingen van het jaar 2016 alweer over de twee 
volledige coalitiejaren. De coalitie (D66-VVD-Groen Links, met gedoogsteun van de 
PvdA) heeft in het begin van het jaar te maken gehad met het vertrek van de wethouder 
van Groen Links. Al redelijk snel kwam een ervaren opvolger terug vanuit dezelfde partij, 
waardoor de reeds in gang gezette trein kon doorrijden.

Tevens bleef deze coalitie zich dit jaar opnieuw inzetten op de afspraken, die in het 
coalitieakkoord zijn gemaakt. Daarbij kwam echter ook de noodzaak vanuit de landelijke 
politiek om ons als gemeente in te zetten voor de grote stroom asielzoekers, wat dan 
weer resulteerde in een aan onze gemeente opgedragen opdracht tot huisvesting van 
statushouders (personen die reeds een verblijfsvergunning hebben, maar nog niet zijn 
gehuisvest). Ook heeft dit jaar de coalitie met de oppositie (de voltallige gemeenteraad 
dus) zich met volle overtuiging ingezet voor het verdere verloop van de bestuurlijke fusie, 
welke ten grondslag lag aan het unieke raadsbesluit van 28 juni jl. met de keuze om 
verder te gaan praten met de gemeente Haarlemmermeer. De komende maanden zullen 
de besluiten en afspraken hieromtrent verder worden afgewikkeld. 

Gelet op de ontwikkelingen zoals uitbreidingsplannen van Sugar City, de aanpak van de 
N200, Hartje Spaarndam, het Integraal Kindcentrum (IKC) in Halfweg, alsmede de 
regelingen die alsnog gedecentraliseerd worden en de bezuinigingen die aan ons door 
de landelijke politiek worden opgelegd, is deze beslissing in deze vorm de enig juiste 
geweest. Vanuit de kandidaat-fusiepartner is reeds toegezegd om achter deze projecten 
te staan en zo nodig de financiële gevolgen mede te dekken. Vooralsnog staan ons dan 
ook nog een paar grote besluiten te wachten, in de vorm van een voor de gehele 
gemeente geldende Parkeerverordening en de verdere uitvoering van het kernenbeleid, 
dat reeds door de Raad is vastgesteld, echter nog dient te worden geëvalueerd. D66 
heeft in het kader van die Parkeerverordening voorgesteld om te onderzoeken, of het 
voormalige garagebedrijf aan de Amsterdamsestraatweg als permanente 
parkeergelegenheid is aan te wenden.

Daarnaast hebben wij als D66 reeds oriënterende gesprekken gevoerd met omliggende 
gemeenten en de provincie omtrent de invulling van het Polanenpark, alwaar wij een 
overslagcentrum voor (diesel)vrachtwagens naar kleinere (elektrisch aangedreven) 
bestelbusjes zien ontstaan, waardoor zwaar vrachtverkeer naar de binnenstad van 
Haarlem en Amsterdam - en dus van de N200 die Halfweg doorsnijdt - in hoge mate kan 
afnemen. Men, de partijen waarmee we hebben gesproken, is hier zeer enthousiast over, 
waardoor een vervolgonderzoek tot de mogelijkheden moet behoren. Daarmee kunnen 
we twee vliegen in één klap slaan: Afname van zwaar vrachtverkeer richting en tevens 
door Halfweg en betere benutting van de mogelijkheden van het Polanenpark. Zo 
kunnen de belangen van onze gemeente in de toekomst voor de inwoners het best 
gewaarborgd blijven en worden de mogelijkheden die Polanenpark ons biedt verzilverd.
Het jongerenoverlast probleem ter hoogte van de winkels bij de Dr. W. Nijestraat in 
Spaarndam is een vorm van ‘direct aanpakken’ geweest, waarbij de ouders van deze 
jongeren er directer bij betrokken werden. Deze aanpak is juist gebleken en levert het 
gewenste effect. Een compliment voor de resolute aanpak is hier op zijn plaats.
Voor wat betreft het Dorpscentrum van Spaarndam zal de status veranderen als de 
Stichting Leefomgeving Schiphol haar subsidie verstrekt voor de grote plannen met 
betrekking tot het plan Hartje Spaarndam. Een plan van aanpak voor de initiatieven 
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binnen het dorpscentrum die kunnen worden ondernomen, is helaas nog niet 
gerealiseerd. Zie verder onder Taakveld 6 sociaal Domein.

Afgelopen jaren hebben verscheidene ontwikkelingen plaatsgevonden in de omgeving 
van het Dorpscentrum in de vorm van het vestigen van een kapsalon, een Italiaans 
restaurant, de fysiotherapie met mogelijkheden als in een sportschool, de bibliotheek en 
diverse sportverenigingen. De leegstand van cafetaria De Twee Punten baart ons nog 
steeds zorgen, echter we gaan er van uit dat hiervoor snel een oplossing wordt 
gevonden. Met de bouw van de nieuwe supermarkt van Albert Heijn op het 
Poldermanterrein in Spaarndam, zullen het Chinese afhaalrestaurant en de bakker vanuit 
de Dr. W. Nijestraat een plek kunnen vinden bij AH, waardoor ruimte vrijkomt voor 
verdere bouwactiviteiten.

Het besluit tot het bouwen van een Integraal Kindcentrum (IKC) in de dorpskern van 
Halfweg heeft onze instemming. In gezamenlijk overleg met de gemeente 
Haarlemmermeer wordt dan ook gekeken naar de plannen in Zwanenburg.
Het protest van een aantal omwonenden tegen de bouw van deze school waarbij gesteld 
wordt, dat hierdoor het laatste groen uit het dorp Halfweg verdwijnt, wordt ons inziens 
iets overtrokken. Er komt voldoende groen voor terug en wij houden hier als D66 aan 
vast, hoewel dit geen garanties geeft.
D66 luistert, zoals ook in de verkiezingsbelofte steevast is vermeld, naar de samenleving 
en op basis daarvan durft zij besluiten te nemen.

De bouwplannen SpaarneBuiten, Ringweg, waar op initiatief van D66 gekeken wordt om 
de tennisbanen te verplaatsen en hierdoor het plan aantrekkelijker te maken, het 
Poldermanterrein, Wheeler-Ice-planet, het Rijnlandhuis, de ontwikkeling kern Halfweg 
met de herinrichting van de scholen en het bouwplan Mientekade en Katholieke kerk, 
staan op de rol. Een serieuze aanpak, mede vanwege de omvang van de investeringen, 
zal moeten leiden tot een transparant vervolg en tenuitvoerlegging. 

De ontwikkelingen in onze buurgemeenten zoals ontsluiting van wegen bij de evt. te 
vormen Landal Greenparks, uitbreiding NZKG, de situatie bij Houtrak en de nieuwe 
zeesluis bieden kansen maar ook bedreigingen en vergen onze aandacht. 
De gezamenlijk aanpak van de N200 met de gemeente Amsterdam, waarbij 
Rijkswaterstaat de twee bruggen gaat vervangen, verdient de aandacht van alle 
betrokken partijen. Ook wij maken ons zorgen over de bereikbaarheid van de winkels in 
Zwanenburg. Een optie zou kunnen zijn om steeds één brug op te knappen in plaats van 
allebei tegelijk, zodat er toch enige mate van doorstroming vanuit Halfweg Noord, Zuid 
en Zwanenburg mogelijk blijft. De Zwanenburgerdijk is wat D66 betreft ongeschikt als 
sluiproute en er dient een goede omleiding te worden gerealiseerd. Dat de bruggen 
vervangen moeten worden staat buiten kijf, echter de communicatie over dit project naar 
inwoners en ondernemers in zowel Halfweg als Zwanenburg verdient zeer grote 
aandacht.
De optie om meteen de ontsluiting van het outletcentrum mee te nemen, lijkt hierdoor 
mede mogelijk te worden gemaakt. Het is dan ook aan Sugar City om hiermee 
voortvarend aan de slag te gaan.

Programmabegroting 2017
Over de Programmabegroting 2017 hebben wij het volgende te melden:
Een gezonde financiële huishouding was een belangrijk onderdeel van ons 
verkiezingsprogramma. Daar is dit college in geslaagd.
Dit college verdient ons inziens dan ook een groot compliment, omdat zij, ondanks 
allerlei nieuwe administratieve maatregelen, financiële inspanningen t.b.v. de 
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fusievoorbereiding en nieuwe investerings projecten, telkenmale de kans ziet de 
begroting op orde te houden. Chapeau!
Het per taakveld onderdeel scheiden van de inzet van het personeel bij de projecten is 
een goed punt. Daar heeft onder meer het tijdschrijven per dienstonderdeel aan 
bijgedragen. Er staan voor onze gemeente wel heel veel nieuwe, kleine bouwactiviteiten 
op de rol. D66 hoopt en vertrouwt erop, dat veel van deze projecten nog vóór de feitelijke 
fusie met Haarlemmermeer kunnen worden gerealiseerd.

Toekomstvisie gemeente: 
De wens vanuit onze partij was onder meer om tijdig aan te geven welke kosten het 
budget dreigen te overschrijden, een waarschuwingsmechanisme vooraf dus, in plaats 
van spijt en excuses achteraf. Hieraan is volgens ons op de juiste manier aandacht 
gegeven door middel van de kwartaalrapportages, waarin de actuele stand van zaken als 
een repeterende actie aan de raad bekend wordt gemaakt.
Gerealiseerde overschrijdingen waren helaas onvermijdelijk, onder andere vanwege 
onze fusiewens en de daarbij behorende, ambitieuze aanpak en inspanningen op het 
vlak van communicatie naar de inwoners.

Hierna wordt per Taakveld ingegaan op de visie onzerzijds en de eventuele vragen die 
wij hierover hebben.

15



Taakveld 0: Bestuur

Communicatie:
D66 hecht er aan dat, met enige regelmaat, de inwoners goed worden geïnformeerd over 
de gang van zaken binnen de gemeente op allerlei gebied. Daarbij zijn niet altijd de 
dorpsverenigingen en -raden de eerst aangewezenen; zij vertegenwoordigen slechts een 
klein deel van de bevolking. Ook inwoners en vertegenwoordigers van andere 
maatschappelijke organisaties moeten betrokken blijven worden.

Het gehele communicatieproces met betrekking tot de fusie is ons inziens de juiste 
geweest. Bewoners in de dorpskernen en daarbuiten zijn met regelmaat op de hoogte 
gehouden van het verloop. Niet voor niets is de gehele organisatie geprezen voor de 
gekozen aanpak van het fusieproces en is er meerdere malen en vanuit verschillende 
hoeken op gewezen, dat dit proces zeer transparant en gedegen is verlopen. 
Aangaande de formele procesgang tijdens raadsvergaderingen: Naar de beleving van 
D66 moeten moties allereerst in stemming worden gebracht, alvorens het college het 
zonder hoofdelijke stemming kan overnemen. Dit naar aanleiding van de motie van PvdA 
“portret schilderen huidige burgemeester”.

Bij de afdeling Burgerzaken wordt al enige tijd gewerkt op afspraak. Vorig jaar en het jaar 
ervoor vroegen wij ons af, of dit dan ook betekent dat in de praktijk in de toekomst met 
minder personeel kan worden gewerkt op die afdeling? Is er ondertussen al een 
ervaringscijfer bekend over hoe de gang van zaken tot nu toe wordt bevonden? Een 
medewerker- en klanttevredenheids- onderzoek bijvoorbeeld?

Gelet op de huidige technische ontwikkelingen op de digitale markt en mogelijkheden om 
elkaar makkelijker te bereiken, ligt het steeds meer voor de hand om mensen te 
betrekken bij informatievoorziening en op het gebied van communicatie. 
Echter, in de praktijk wordt men graag geïnformeerd waar en wanneer men ergens op 
moet kijken. D66 kan zich er echter in vinden om nog slechts beperkt in de huidige 
website te investeren, vooral gezien de ophanden zijnde fusie. Beheer en onderhoud 
staan voorop, verdere ontwikkeling lijkt kapitaalvernietiging. Het is ons inziens dan ook 
een goede zaak dat de ICT- en Communicatieafdeling al komend jaar intensiever gaat 
samenwerken met fusiepartner Haarlemmermeer. 

Gemeentegids:
Gelet op het feit dat wij als gemeente een groot aantal inwoners huisvesten, die nog 
steeds geen PC hebben of nauwelijks met een computer kunnen werken, is het zinvol 
om de gemeentegids in de huidige vorm te laten bestaan. Tevens bestaat er een 
ondersteunende rol voor de dorpscentra om hierin te participeren, voor inwoners die 
geen computer/internetaansluiting bezitten en/of er niet mee weten om te gaan. 

Taakveld 1: Openbare Orde

De extra inzet van de BOA’s wordt vanuit D66-kant zeer gewaardeerd en staat nog 
steeds op het (vervulde) wensenlijstje. Echter, de (nu) geplande 5 uren per week zijn ons 
inziens te weinig en de uitbreiding tot een fulltime functie is naar onze mening te 
rechtvaardigen. Zie als voorbeeld de overlast van de fietsen bij het station Halfweg. 
Het college stelt in de conceptbegroting niet voor om de kosten voor de BOA hoger te 
ramen. D66 stelt echter voor om - onafhankelijk van de wijze waarop BOA-inzet wordt 
uitgebreid - een hoger bedrag te ramen, tot 1 FTE inzet, oftewel een volledige baan. Het 
aantal interventies in het afgelopen kwartaal ondersteunt ons streven.
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Ook in het Collegeprogramma is dit een punt van aandacht. De handhaving op het 
gebied van ruimtelijke ordeningsvraagstukken is de afgelopen twee jaar in onze ogen 
goed aangepakt en dat werpt ondertussen zijn vruchten af. Nu nog de overige taken op 
het gebied van handhaving. Zoals eerder vermeld, kan dan aan onze bewoners worden 
aangetoond, dat wij het handhaven serieus oppakken en de veiligheid binnen onze 
dorpskernen garanderen. 

Het opnieuw beperken van de openingstijden van de politiepost in Halfweg baart ons 
echter zorgen. Onze gemeente ligt dicht tegen de hoofdstad van Nederland aan, met alle 
gevolgen van dien. De service van deze politiepost zal danig verminderen, waardoor 
bewoners minder snel naar deze mogelijkheid zullen grijpen als de post steeds gesloten 
blijkt te zijn. Zoals bij het onderdeel communicatie naar buiten toe voor alle inwoners, 
zoals onder het kopje gemeentegids werd toegelicht, is het zinvol om duidelijk te maken 
wanneer deze politiepost open is, opdat een boel ergernis wordt voorkomen. 
Een intensievere aanwezigheid van blauw op straat heeft wellicht meer effect dan het al 
dan niet open zijn van de politiepost in Halfweg. Hiermee wordt meer bereikt dan het 
langer dan nodig openhouden van deze politiepost. Er zou ons inziens moeten worden 
onderzocht wat de kosten zijn van het openhouden van deze politiepost t.o.v. de 
rondgang van extra surveillances. 

De samenwerking waarbij de inwoners zich kunnen koppelen aan burgernet en 
whatsapp-groepen Veilig Dit-en-Dat per dorpskern, wordt ook vanuit onze kant zeer 
gewaardeerd. De moderators van deze groepen moeten wel waken voor stigmatiserende 
of zelfs discriminerende berichten, zowel in WhatsApp als op de bijbehorende Facebook-
pagina’s. Extreme uitingen van groepsleden kunnen niet worden getolereerd.
De mogelijkheid die vanuit de VRK wordt geboden om bewoners in de buitengebieden te 
wijzen op de gevaren bij brand en de mogelijk te lange aanrijtijden zonder dat de privacy 
hiermee wordt geschonden, geeft de burger moed. Men moet kunnen inzien dat het 
algemeen belang boven het persoonlijk belang gaat.

Bij het onderdeel lijkschouwing wordt gemeld dat wij sinds 2015 wel de nota’s ontvangen, 
maar dat er geen kosten voor lijkschouwing zijn gedeclareerd en dat roept op zijn minst 
de vraag op of dit dan nota’s voor een lidmaatschap of voor een verzekering zijn.

Taakveld 2: Verkeer, Vervoer en waterstaat

Vanzelfsprekend staan wij positief tegenover het opknappen van de wegen in de 
gemeente na een jarenlang terughoudend beleid. Echter, we dienen in de gaten te 
houden in welke mate de eigenaren van de wegen een onderhoudsverplichting hebben 
t.a.v. de gemeentelijke wegen. Het zou niet uit te leggen zijn wanneer na een jaar blijkt, 
dat het opknappen van de reeds vernieuwde asfaltwegen door de eigenaren opnieuw 
moet worden aangepakt. Denk hierbij aan de Hoge Dijkwegen van verschillende 
eigenaren (Hoogheemraadschap, Provincie, Rijk en Rijnland), waar vanuit ministerieel 
toezicht de aanpak van de juiste onderhoudstoestand vereist is.

Een wederzijdse afstemming is dus op zijn plaats, waarbij in ogenschouw moet worden 
genomen, dat de toestand op dit moment op bepaalde wegen desastreus is.
Daarnaast hebben wij meerdere malen aangegeven, dat de schade als gevolg van 
overbelasting van enkele wegen binnen onze gemeente bij de veroorzaker(s) dient te 
worden teruggevorderd, indien hiervoor niet voldoende ontheffingsbelasting wordt 
voldaan. Haal het onderhoudsgeld dan ook terug in de vorm van schadeclaims of in de 
vorm van hogere ontheffingsbelasting.
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Door middel van het vastleggen van foto’s voorafgaand aan bijv. plaatsing van de 380 
KV-masten, kan na afloop van deze werkzaamheden beter worden aangetoond, dat de 
schade is toegebracht door het uitvoerende bedrijf.
Het verplaatsen van de vrachtwagens naar het parkeerterrein naast de hockeyvelden 
heeft nog steeds een sterke voorkeur. We hebben daar in het verleden niet voor niets 
een flinke financiële bijdrage voor geleverd.

Opnieuw wordt hiermee aangetoond, dat een parkeerverordening voor de gehele 
gemeente een vereiste is. Er moet ons inziens ook naar gestreefd worden dat het bedrijf 
Molenaar Transport (voormalig grasdrogerijterrein) aan de Inlaagpolder kan worden 
verplaatst naar het Polanenpark. Hiermee wordt een boel overlast beperkt (lees: gewicht 
van de te zware vrachtwagens) in de omgeving van Spaarndam en zal dit voor wat 
betreft het wegenonderhoud veel geld besparen.

D66 is zeer tevreden met de besluitvorming over de snelfietsroute F200 door onze 
gemeente. Terecht dat er niet is afgewacht wat de anderen van plan waren/zijn.
Tevens is D66 met de inwoners van onze gemeente van mening, dat er een goed 
verkeerscirculatieplan voor zowel Halfweg als Spaarndam dient te worden opgesteld, 
zodat wij als gemeente aan kunnen geven waar de prioriteiten liggen.
Voor wat betreft de verkeersvoorzieningen bij Sugar City, steunen wij het college met 
haar plannen aangaande het parkeerbeleid en toe- en afstroom van auto’s richting dit 
object. We gaan er van uit, dat de geplande snelfietsroute hiermee niet in de knel komt.

Een vinger aan de pols zal zeker gehouden moeten worden met betrekking tot de 
uitgaven aan de sluisjes in Halfweg. Ons inziens was dit bedrag veel te hoog voor het 
eindresultaat. De aanpak van RWS van de twee bruggen, waarbij ook apart gekeken 
wordt naar de doorstroming van het overtollige water (dus door de sluisjes!) vanuit de 
Ringvaart naar het Noordzeekanaal, verdient alle lof. Hiermee wordt alle betrokkenen 
een goede en gedegen aanpak gegarandeerd.

De parkeervoorziening aan het station Halfweg-Zwanenburg dient wat D66 betreft zo 
spoedig mogelijk onder de loep te worden genomen. Anders zou het zomaar eens 
kunnen zijn, dat het treinreizigerspotentieel zich verplaatst naar het station Haarlem-
Spaarnwoude omdat er bij ons nu al te weinig parkeerplekken zijn en NS dan de 
dienstregeling herziet.

In de stukken wordt door het college vermeld, dat er een onderzoek dient plaats te 
vinden naar het parkeergedrag van mensen in de omgeving van de 
Haarlemmerstraatweg. Daarop inhakend: Het parkeren op en nabij de 
Amsterdamsestraatweg voor het bouwplan bij de kerk, zou wat ons betreft kunnen 
worden opgelost door inzet van het onbenutte terrein tegenover Hotel de Keizerskroon. 
Een parkeerverordening voor de gehele gemeente is voor alle bewoners zeer wenselijk, 
waardoor eventuele misverstanden/beletsels omtrent het te voeren beleid kunnen 
worden weggenomen. Het college stelt voor te onderzoeken of er beleid moet komen. 
Gelet op de opmerking van het college over de overlast bij de woningen 
Haarlemmerstraatweg 15-31, lijkt zo’n beleid echter bij voorbaat gerechtvaardigd. Zie 
ook het plan voor woningbouw nabij het Binnenhof. Andere c.q. volgende plannen zullen 
dan ook separaat moeten worden beoordeeld voor wat betreft parkeren.

Vragen: 
U geeft aan dat bij de Mientekade een en ander in procedure is gebracht. De vraag rijst 
hoe lang dit allemaal nog gaat duren voordat de eerste paal de grond ingaat? Kan er een 
planning worden aangeleverd voor de bouw, mede gelet op de opmerkingen vanuit 
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Ymere, dat zij voorlopig niet staan te trappelen voor het bouwen van sociale 
huurwoningen? Gemeenten en woningcorporaties dienen een prestatieafspraak te 
maken, kan het college aangeven wanneer de raad deze afspraak tegemoet kan zien?
Daarnaast zou het plezierig zijn om een totale planning voor de gehele gemeente qua 
bouwplannen te verschaffen. Dan kan de raad in de gaten houden welke plannen 
wanneer gaan plaatsvinden.

Bent u als college bereid te bekijken wat de mogelijkheden zijn parkeren op het terrein 
tegenover de Keizerskroon mogelijk te maken en zo ja, wanneer kunt u dit hebben 
afgerond?

Bij de Toelichting lasten zijn de posten voor de aanpassing o.a. Liedeweg opgenomen. 
Hoe zit het met de verhuizing van de fa. Molenaar Haarlem BV in Penningsveer? 
Uiteindelijk is dit een van de grootste „vernielers” ondanks de ontheffingen/doorrijd 
vergunningen voor deze wegen in de polder. Het zou zonde zijn als de weg straks klaar 
is en dat deze daarna opnieuw moet worden opgeknapt.

Dat geldt trouwens ook voor Halfweg Centrum en de Zwanenburgbrug, waar dagelijks de 
nodige 50-tonners door- en overheen gaan, op weg naar of komende vanuit de 
Haarlemmermeer en daarbij in Halfweg zelf feitelijk niets te zoeken hebben. D66 is 
voorstander van het invoeren van een milieuzone voor Halfweg Centrum, mede in het 
belang van en in combinatie met het invoeren van een schoolzone met bijbehorende 
(snelheids-)beperkingen.

Kunt u aangeven welke vorderingen er kunnen worden gemeld met betrekking tot 
afwaardering van de N200?

Rest nog de vraag: Is er al een brief richting het Rijk gegaan omtrent het gezamenlijk 
aanpakken van de hoge dijkwegen?

Taakveld 3: Economische Zaken

Het is een goede ontwikkeling dat het bestemmingsplan qua bebouwing voor 
SpaarneBuiten verder gestalte krijgt, waardoor eveneens de bebouwing van het 
Poldermanterrein kan starten. De uiteindelijke plannen en de verdere ontwikkelingen in 
de omgeving van het Poldermanterrein geven de burger moed. 
Wij zijn altijd enthousiast geweest voor een soort woonvoorziening aan de Dr. W. 
Nijestraat, waarbij jong en oud zich kunnen vermaken en kunnen wonen. Wij gaan er 
daarbij dan ook van uit dat - zoals steeds - met de bewoners uit de omgeving goed zal 
worden overlegd over de besluitvorming.

Deelname aan de Metropoolregio Amsterdam (MRA), het Noordzeekanaalgebied 
(NZKG) en Afvalenergiebedrijf (AEB) biedt inzichten, invloed, nieuwe contacten en 
mogelijke aanknopingspunten, maar kost ook geld. Gelet moet worden op het feitelijke 
rendement van deze activiteiten en of de focus ligt op bedrijvigheid of leefbaarheid.
Het verdient aanbeveling reeds nu met Haarlemmermeer te praten over de 
ontwikkelingen langs de Ringvaart met name aan de zuidzijde het zogenaamde 
industrieterrein De Liede, waarbij de nodige leegstand van de bedrijfspanden ons zorgen 
baren. Acquisitie van nieuwe bedrijvigheid en dit te stimuleren en te faciliteren is 
noodzakelijk en dat kan beter wanneer je de handen ineen slaat.
De verdere ontwikkelingen op economisch gebied behouden vanzelfsprekend onze 
aandacht.
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Vragen:
Ons aandeel in het Polanenpark moet er toe leiden, dat ook hier revenuen uit deze 
deelname voortvloeien. Wanneer kunnen wij de daadwerkelijke inkomsten hiervan 
verwachten?

Kunnen wij ook een jaarverslag van het Polanenpark verwachten?
Een ander aandachtspunt betreft het gemeentelijke bedrijvenloket. Welke regelingen zijn 
er en zijn deze actief of slechts latent aanwezig?

Taakveld 4: Onderwijs

Het onderwijs staat bij D66 bij uitstek hoog in het vaandel. D66 staat achter de 
ontwikkelingen op dit gebied binnen de dorpskern Halfweg en om zo snel mogelijk 
duidelijkheid te geven over de visie van de gemeente richting schoolbesturen. Het 
gezamenlijk optrekken van beide gemeenten is dan wel noodzakelijk.
Eveneens een punt van aandacht blijft de inzet van Stopoz en de jaarlijkse uitleg over 
het door hen te voeren beleid. Het besluit tot invoeren van een Raad van Toezichtmodel 
heeft D66 positief ontvangen.

D66 staat voor goed onderwijs, waarbij een breed aanbod aan alle inwoners van de 
gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude kan worden gegarandeerd. Wij zijn dan 
ook zeer verheugd met het raadsbesluit tot de vorming van een brede school in het hart 
van de dorpskern Halfweg. Gelet op de aanstaande fusie van onze gemeente, en het 
effect op de ophefnormen van scholen, betekent dit waarschijnlijk het behoud van de drie 
schoolgezindten (hoewel nu al twee van de drie tot verregaande samenwerking hebben 
gekozen) voor de kern Halfweg.

Het Margrietplantsoen zien we daarbij als optimale locatie, hoewel inderdaad een aantal 
knelpunten moet worden opgelost, met name op het gebied van verkeer (kiss&ride), 
groen en parkeren. Dit was op de andere mogelijke locaties zeker niet makkelijker 
geweest, eerder moeilijker.

Taakveld 5: Sport, Cultuur en recreatie

Nadat het Groenbeheerplan is goedgekeurd, sturen wij nog steeds op de kwaliteit van de 
entrees van onze gemeente. Ondanks de door D66 al twintig jaar geleden ingebrachte 
ideeën hierover, worden er nog nauwelijks ontwikkelingen op dit gebied gerealiseerd. De 
discussie over verrommeling als gevolg van een overdaad aan - deels - overbodige 
verkeersborden, spreekt hierin boekdelen.

Het is jammer dat bij het openbaar groen wel het kappen van slechte bomen wordt 
genoemd, maar niet het herplanten dat de gemeente in dat geval ook voorschrijft.
Gelet op allerlei ontwikkelingen op ict-gebied kun je je afvragen in hoeverre een 
bibliotheek in een dorpscentrum nog levensvatbaar is. In overleg met de lokale 
schoolbesturen zouden hiervoor ook de beschikbare opleidingslokalen qua ruimte als 
educatief centrum in te richten moeten zijn.

Vragen:
Nu onkruidbestrijding met gif niet meer is toegestaan, groeit het onkruid als nooit tevoren 
en ontsiert straten en pleinen. Kunt u aangeven hoe dit fenomeen nu (financieel) 
aangepakt gaat worden?
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Toen het plan voor de Mientekade ter zienswijze lag, was er van omwonenden ook een 
stem om het speeltoestel te behouden op een andere plek (in het plantsoen achter de 
nieuw te bouwen torens, naast het water). Nu bekend is dat de huidige gelegenheid zal 
worden opgeruimd is het wellicht mogelijk om opnieuw een speelgelegenheid te 
faciliteren. Hoe staat het College tegenover deze optie?

In hoeverre zijn er concrete vorderingen of afspraken gemaakt m.b.t. de bibliotheek in 
het dorpscentrum?

Taakveld 6: Sociaal Domein

Sociale Voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening:
De afgelopen twee jaren zijn drie decentralisaties doorgevoerd. Al met al verliep dit vrij 
geruisloos, terwijl bij de omliggende gemeenten nogal wat op- en aanmerkingen werden 
gemaakt. Wij willen dan ook nogmaals benadrukken, dat de inzet van het ambtelijk 
apparaat goede ontwikkelingen heeft doorgemaakt en zeker een pluim verdient voor de 
bergen werk die hiervoor verzet zijn.
De komende jaren zal moeten blijken of de thans ingezette weg voldoende draagkracht 
houdt onder de bezuinigingen, die er ook op dit terrein op ons afkomen. Ook dient er een 
nieuw voorstel m.b.t. de grootte van de tolerantie afwijking op dit dossier aan de raad te 
worden voorgelegd. Wij gaan er dan ook van uit, dat het college ons als raad hiervan 
continu op de hoogte zal houden.

Wij zullen aandacht blijven geven aan de uitwerking van de transitie, welke zo moet 
verlopen, dat de burgers er geen last van ondervinden en de door de regering beoogde 
verbetering juist zullen gaan merken.
Voor het onderdeel vrijwilligersmatching blijft het moeilijk om vrijwilligers te werven.

Woonruimteverdeling:
In 2015/2016 werd gewerkt aan het nieuwe Regionale Actieprogramma (RAP) 2016-
2020. Doordat tijdens de thema-avond over de woningbouwplannen een duidelijk “neen” 
werd gegeven door Ymere voor het bouwen van sociale huurwoningen tot 2020, dient er 
blijkbaar een andere weg te worden bewandeld om de minder draagkrachtigen aan een 
woning te helpen. Het is in onze ogen zeker de moeite waard om nog eens budget voor 
startersleningen beschikbaar te stellen nu het nog kan, mede gelet op het feit dat de 
hypotheekvoorwaarden zijn bijgesteld!

Vragen:
2015 heeft aangetoond dat uitvoering bij het gemeentelijke apparaat niet tot problemen 
heeft geleid, voor 2016 zijn de ontwikkelingen in het sociale domein niet bepaald gunstig, 
er dient rekening gehouden te worden met grotere aantallen cliënten en dus hogere 
kosten. Verwacht het college voldoende middelen te hebben om deze toch wel 
ongunstige ontwikkeling het hoofd te kunnen bieden?

Kunnen ouderen die zonder baan zitten ook benaderd worden en er op worden 
gewezen, dat vrijwilligerswerk niet helemaal onbetaald hoeft te zijn?

De prestatieafspraken met Ymere: Gaat het college ook aandacht schenken aan de 
huidige, ongewenste praktijk om vrijkomende woningen te upgraden en als vrije sector 
woning te verhuren? 

Gaat het college Ymere eraan houden, dat zij beloftes heeft gedaan v.w.b. de 
woningbouw van de Mientekade?
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Taakveld 7: Volksgezondheid en Milieu 

Het scheiden van afval kost ons als gemeente - en dus de inwoners - veel geld. Wij 
staan in dit opzicht te boek als een van de duurste gemeenten in de omgeving.
We zijn tevreden met het gegeven dat thans ook de lege melkpakken in de 
plasticafvalbakken mogen worden gedeponeerd. Buiten de steeds terugkerende 
communicatie hieromtrent, is het zaak om ook hierover steeds in overleg te blijven met 
de inzamelaar en de inwoners van onze gemeente.
Bezien dient te worden of er niet meer plasticafvalbakken kunnen worden geplaatst, 
waardoor de inwoners sneller geneigd zijn het afval nog beter te scheiden.

Handhaving op overtreding van overtollig afval dumpen door niet-inwoners van onze 
gemeente, staat wat ons betreft nog steeds bovenaan het lijstje van delicten. Een 
oplossing zou kunnen zijn d.m.v. een pasje of PIN-code de afvalbakken te openen, 
waardoor overschrijding van hoeveelheden wordt tegengegaan, alsmede ongewenste 
vermenging van afvalsoorten.

Tevens dient vanuit de Regionale uitvoeringsdiensten steeds beter te worden 
gehandhaafd (lees inzet BOA’s) op milieudelicten, zoals eerder gememoreerd in de 
inleiding. We zullen er echter voor moeten waken, dat de kosten niet alleen door ons als 
gemeente moeten worden opgebracht, maar ook door de andere partijen.
Denk hierbij aan het Recreatieschap, gemeente Velsen en de Provincie.

D66 is voorstander van elektrisch rijden. Er zijn in onze gemeente ongetwijfeld locaties 
waar het (snel) opladen van elektrische auto’s en fietsen gefaciliteerd kan worden, 
bijvoorbeeld het oude `bietenterrein` (nu oefenplek voor motorrijscholen) naast de BP in 
Halfweg. Wij zullen hiervoor dan ook een motie gaan indienen.

Vragen:
Heeft het college inzicht in de oorzaken van het lage percentage van afvalscheiding in 
onze gemeente? Zo ja, welke inzichten zijn dat?

Gemeente Schoon: Welke concrete acties onderneemt het college voor wat betreft de 
aanpak van zwerfafval? Hebben deze acties het gewenste resultaat?

Het Groene Schip wordt in dit programma toegelicht. Waar worden de baten 
verantwoord?

De vraag naar geluidmetende palen is al in het voorjaar bij motie ingediend en 
goedgekeurd. Tot op heden is niet bekend wanneer en waar deze worden geplaatst. 
De verontrustende berichten over de ultrafijnstof om en nabij Schiphol baren ons grote 
zorgen. Kunt u aangeven wat uw eventuele plannen in deze voor de toekomst nog zijn? 

De mogelijkheid om subsidie te verkrijgen voor deze initiatieven via het Ministerie van 
Infrastructuur en Milieu zijn ons ook nog niet gemeld, ondanks herhaalde vragen 
hieromtrent. Wat is de status hiervan?

Is het College bereid te onderzoeken in hoeverre er in de markt interesse is voor 
mogelijke (snel-)laadlocaties voor elektrisch aangedreven voertuigen in onze gemeente 
en zo ja, op welke termijn?
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Taakveld 8: Ruimtelijke Ordening en Volkshuisvesting 

De ontwikkelingen op het gebied van de Ruimtelijke Ordening houden wij net als de 
andere partijen nauwlettend in de gaten, waarbij ons standpunt is om te bouwen in de 
ruimten die ervoor zijn en niet te hoog, waardoor het dorpse karakter gehandhaafd blijft.

Verder is D66 voorstander van energieneutrale woningbouw waar mogelijk. Het in 
overleg gaan met de projectontwikkelaar omtrent de resterende bouw binnen het 
bouwplan van SpaarneBuiten en daarbij alsnog energiezuinige woningbouw te 
realiseren, heeft voor onze partij een grote prioriteit. De techniek is in onze optiek  
tegenwoordig voldoende aanwezig om hieraan dan ook gehoor te geven.
Wij zien vooral ook een link naar starterswoningen en startersleningen, opdat al met al 
de totale woonlasten voor deze doelgroep laag gehouden kunnen worden en onze 
gemeente aantrekkelijker wordt voor jongere mensen, ook van buitenaf.
Groen wonen past ook in onze gemeente als Groene Buffer en zou wellicht leidend 
gemaakt kunnen worden bij nieuwe ontwikkelingen en projecten.

De in de laatste tijd ontstane ontwikkelingen op het gebied van de 
vluchtelingenproblematiek, blijven nog steeds onze aandacht vragen. Concreet zou dit 
kunnen betekenen, dat er bij reeds bestaande (bouw)plannen roet in het eten zou 
kunnen worden gegooid door de bestemming(en) hiervan te veranderen.
Een vraag die wij reeds hebben gesteld, betreft het mogelijk plaatsen van units met een 
tijdelijk karakter, zoals die in het verleden ook zijn neergezet. Vooruitlopend op deze 
ontwikkelingen hebben wij als gemeente dan al een voorzet gedaan voor het mogelijk te 
verwachten probleem.

Algemene dekkingsmiddelen
De motie van D66 betreffende de verhoging van de OZB met 1% i.p.v. 2% is 
aangenomen en daarmee is onze wens in vervulling gegaan.
Vanuit D66 blijft het de wens om de verhoging van 1% aan te houden en dan de 
resterende 1% elders weg te halen, zoals hogere afvalstoffenheffing of huisvuilbelasting.

Vragen:
De begroting is sluitend met een klein Onvoorzien, echter zijn niet meegenomen:
● De extra kosten voor de BOA-uitbreiding
● Kosten beheersplan openbare verlichting
● Kosten wegenbeheerplan

● (Opnieuw) kosten inhuur bureaubegeleiding t.b.v. samenvoeging 
Haarlemmerliede met Haarlemmermeer

Hoe denkt het College deze uitgaven te kunnen dekken?
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Samenvatting
D66 is content met de sluitende begroting voor 2017.
Volgend jaar zullen naar verwachting besluiten van onze gemeente en Haarlemmermeer  
over de fusie bij de provincie liggen. Via bestuurlijk overleg  en ambtelijke werkgroepen 
moet er nog veel worden uitgewerkt. Wij wensen het College en de Raad daarbij sterkte 
en wijsheid.
Ook op andere gebieden moet er nog veel gebeuren in 2017. Als D66 denken we in dit 
verband onder andere aan het volgende:
● Op het gebied van parkeren moeten er een verordening en beleid worden 

vastgesteld;
● Een verkeerscirculatieplan voor Halfweg en Spaarndam is wenselijk;
● De afwaardering van de N200 is een oud punt, maar nog steeds actueel;
● Diverse wegen vragen dringend om renovatie;
● De aanpak van de N200 inclusief de sluisjes en verbindingsroute 

sluisjes/stoomgemaal;
● De aanmelding van het Hartje van Spaarndam bij het Leefbaarheidsfonds 

Schiphol;
● Een verantwoorde ontsluiting van het Outletcenter Sugarcity;
● Meer aandacht voor een gezondere leefomgeving voor wat betreft luchtkwaliteit 

en lawaai;
● Huisvesting van woningzoekenden en statushouders in de vorm van sociale 

woningbouw.

Bij dit alles dient de communicatie met de inwoners goed te verlopen. Ook de 
gemeentegids kan worden gehandhaafd.

Op het gebied van handhaving en veiligheid blijven er nog zorg- en aandachtspunten, 
zoals de uren van de BOA en de openstelling van de politiepost.

D66 zal in coalitieverband graag meewerken en meedenken wat betreft de realisatie van 
dit alles.

En nu - wederom - Vooruit.

Sicco Jan Bier
Henk van Dijk
Frank Duits
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Geacht College van Burgemeester en Wethouders,

Hierbij de reactie van de VVD fractie in eerste instantie in het kader van de algemene 
beschouwingen, naar aanleiding van de Programmabegroting 2017

Algemeen

De voorliggende Programmabegroting 2017 vinden wij evenals vorig jaar een goed, bondig 
en duidelijk verhaal en sluit in onze ogen nog steeds goed aan op het coalitie-programma 
Zichtbaar en effectief naar de toekomst 2014-2018 van D’66, VVD en Groen Links met 
gedoogsteun van de PvdA en het college uitvoeringsprogramma 2014-2018 Samen 
zichtbaar en effectief naar de toekomst, alhoewel het even wennen is aan de nieuwe opzet 
conform de nieuwe richtlijnen van het BBV.
Het afgelopen jaar heeft overduidelijk gemaakt, vanwege al het extra werk m.b.t. de fusie, 
dat het van belang is en blijft om efficiënt te blijven vergaderen en onze tijd zo goed mogelijk 
te besteden.

Veel van de uitgangspunten van ons verkiezingsprogramma vinden wij nog steeds terug in 
deze begroting. Ondanks de doorgevoerde bezuinigingen zien wij veel investeringen, een 
ambitieus uitvoeringsprogramma op diverse taakvelden met, onontkoombaar, beperkte 
lastenverzwaring voor onze inwoners.

Wij constateren dat het nog steeds lukt een sluitende begroting te presenteren en dat ook 
voor meerdere jaren, waarbij er zelfs sprake is van een exploitatie overschot wat toegevoegd 
kan worden aan de algemene reserves. 
Deze toevoeging zien wij echter na 2020 wel afnemen en dan wordt het ook moeilijker de 
begroting sluitend te krijgen.

Wat betreft de kosten van de transities in het sociale domein blijft het een zaak van 
monitoren en daar waar mogelijk bijsturen. Een compleet inzicht in de totale kosten 
ontwikkeling is er echter nog niet.

In het kader van de zelfstandigheid van onze gemeente is in de zomer van 2015 een 
belangrijk besluit genomen, raadsbreed, n.l. wij gaan op zoek naar een geschikte 
fusiepartner.
Uiteindelijk heeft het gehele proces in juni 2016, wat wij met een ieder hebben doorlopen, tot 
de keuze van de Haarlemmermeer als fusie partner geleid. De verdere afronding zal de 
komende twee jaar nog in beslag nemen en zal nog de nodige inspanning van een ieder 
vragen.

Evenals tijdens de vorige algemene beschouwingen gememoreerd, blijven ontwikkelingen op 
provinciaal-(NZKG) en regionaal-(MRA, Schiphol) niveau een zaak van nauwlettend in de 
gaten houden en daar waar mogelijk onze invloed laten gelden.
Het college zal op alle niveaus alert moeten zijn en onderling samenwerken om mogelijke 
bedreigingen voor onze gemeente het hoofd te kunnen bieden. Het college heeft dit in de 
afgelopen periode adequaat opgepakt. Wij beseffen ons dat dit wellicht zal of kan leiden tot 
een capaciteitsprobleem bij het college en het ambtenarenapparaat.
Om dit op te lossen is er een knelpunten budget gekomen om meer capaciteit in te kunnen 
huren. Het is zaak om met name de ontwikkelingen rond het Groene Schip en de 
Houtrakkerpolder scherp in de gaten te houden aangezien daar nu activiteiten worden 
ontplooid en deze moeten passen binnen het kader dat wij voor ogen hebben.
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Een ander belangrijk punt dat van ons allemaal de nodige inspanning, creativiteit en 
saamhorigheid zal vergen is de problematiek rond de vluchtelingen/migranten stromen 
binnen Europa en de effecten die dit kunnen hebben op onze gemeenschappen. Vooralsnog 
blijkt dit voor onze gemeenschappen beperkt te blijven, alhoewel wij wellicht een extra 
inspanning moeten leveren voor statushouders.

Meerjarenperspectief
De in de afgelopen jaren doorgevoerde bezuinigingen en incidentele baten hebben ertoe 
geleid dat verdere bezuinigingen de komende jaren niet noodzakelijk zijn, in ieder geval niet 
tot 2020.

Alle lopende projecten, zoals Spaarne-Buiten, Polanenpark, Mientekade, Sugar City, N200, 
Hartje Spaarndam etc. dienen scherp gemonitord te worden en adequaat gestuurd om 
financiële tegenvallers te voorkomen.

De grote onbekenden zijn nog steeds de komende transities van het sociaal domein, het 
uitgangspunt is nog steeds budget neutraal.

Ook nieuw ontwikkelde beheerplannen op diverse terreinen zullen van allen inspanning 
vragen om deze op de juiste wijze en financieel binnen de kaders uitgevoerd te krijgen, denk 
hierbij aan het Groenstructuurplan, Groenbeheersplan, Bomenbeleidsplan en het 
Wegenbeheersplan.

Door de vele ambitieuze projecten zal de Algemene Reserve afnemen, maar niet zodanig dat 
het weerstandsvermogen in gevaar komt.

Nieuw Beleid

Nieuw Beleid zal zo min mogelijk aan de orde komen in de komende periode. Daar waar 
ontwikkelingen, b.v. in het sociale domein, er om vragen zal nieuw beleid worden gemaakt.
Het is nu zaak om alle projecten en dat zijn er veel, tot een goed einde te brengen, dus de 
nadruk zal komen te liggen op uitvoering.

Aandachtspunten blijven er wel zoals de bouw van sociale huurwoningen en het huisvesten 
van statushouders.

Ook het verdere fusieproces vergt veel van de organisatie. Wij dringen dan ook aan op focus 
voor uitvoering en het fusie proces.

De komende jaren zal er veel worden samengewerkt met onze fusie partner. Allen hebben 
de taak om te zorgen dat dit traject een succes wordt voor iedereen en dat uiteindelijk onze 
inwoners hier de vruchten van gaan plukken. Dat is namelijk waar het allemaal om begonnen 
is, het waarborgen en verbeteren van de dienstverlening.

Er liggen voor de komende twee jaar nog mooie uitdagingen op ons te wachten, laten wij ze 
gezamenlijk oppakken.

Taakveld 0: Bestuur

De VVD is akkoord met het omschreven beleid en genoemde activiteiten in dit taakveld voor 
komend jaar.
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Het op sterkte houden en/of brengen van het personeel om alle lopende ambities tot een 
goed einde te kunnen brengen zal de komende twee jaar veel aandacht vragen.
Kan het college aangeven hoe men hier over denkt nu en voor de komende twee jaar,
Bouwprojecten, groenprojecten, wegen onderhoud etc.??

Wij onderschrijven de noodzaak van goede communicatie naar de inwoners met name als er 
veel staat te gebeuren, b.v. Halfweg zal als alles, zoals nu bedacht, tot uitvoering komt veel 
drukte te verwerken krijgen. Dit zal intensief gecommuniceerd moeten worden met de 
bewoners zij zullen veel overlast ervaren.

Denkt het college dat met de nu ingezette koers op de juiste wijze te kunnen afhandelen??

De kosten voor dit taakveld laten een regelmatige ontwikkeling zien die alleszins acceptabel 
zijn.

De VVD is blij te kunnen constateren dat er de komende jaren daadwerkelijk budget is voor 
uitvoering van het wegenbeheerplan en het groenbeheerplan. Wij verheugen ons erop 
daadwerkelijk buiten het werk te kunnen gaan zien en zo de kwaliteit van onze leefomgeving 
een boost te geven.

Voor alle taakvelden geldt dat het mooi is dat er allerlei kengetallen zijn ontwikkeld, maar zijn 
er geen referentie cijfers??

Wij begrijpen dat er nog geen vergelijk met andere jaren kan plaatsvinden, maar is er geen 
indicatie wat goed en wat slecht is??

Taakveld 1: Veiligheid

De VVD is akkoord met het omschreven beleid en genoemde activiteiten in dit taakveld voor 
komend jaar.

Voor zover wij dat nu kunnen bepalen lijkt het college in control en zien wij een verdere 
verfijning van de verschillende onderdelen dit juichen wij van harte toe.

Ondanks het algemene positieve beeld wil de VVD, nog steeds, wel haar zorg uitspreken 
over de toenemende mate van drank- en drugsgebruik in de openbare ruimte door de jeugd. 
Wij verzoeken het college hier gepast tegen op te treden.
Bovenstaande alinea is uit de algemene beschouwingen van vorig jaar, naar onze mening is 
dit nog steeds een punt van zorg.

Wij vragen het college dan ook hoe men denkt dit nu aan te gaan pakken, zodanig dat de 
ervaren overlast afneemt, c.q. stopt?

Wij zien geen zorgwekkende kosten stijgingen en zijn daar verheugd over.

Wij vragen ons af, ondanks dat wij dieren een warm hart toedragen, of € 7.655,= in 
verhouding staat tot wat er aan zwerfdieren dient te worden uitgegeven binnen onze 
gemeente?

Of volgen wij de anderen, omdat die het ook doen?
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Taakveld 2: Verkeer Vervoer en Waterstaat

De VVD is akkoord met het omschreven beleid en genoemde activiteiten in dit taakveld voor 
komend jaar.
Aan de hand van de planning van het wegenbeheersplan wordt er nu daadwerkelijk 
uitgevoerd, Lage Dijk klaar, Liede weg klaar, Zijkanaal C fietspad klaar, Houtrakker weg in 
2017 enz. Ook voor het reguliere onderhoud is nu budget en is een aanbesteding geweest, 
dus ook dat kan ter hand worden genomen. Allemaal goede ontwikkelingen.

Wij willen het college verzoeken, zoals wij al meerder malen hebben gedaan, het gebruik van 
verkeersdrempels te minimaliseren. Wij zien deze liever geheel afgeschaft en stellen andere 
snelheid remmende maatregelen, b.v. sluisjes, voor.

In onze optiek zijn verkeersdrempels achterhaald, wij zouden hier ook graag de mening van 
hulpverlenende instanties over vernemen.

Wij blijven hierop terug komen aangezien wij vinden dat dit de kwaliteit van de leefomgeving 
niet ten goede komt.

Wij zouden het erg op prijs stellen als wij nu eens goed onderbouwd te horen krijgen waarom 
dit zo moet?

Wij zien vol verwachting de ontwikkelingen met betrekking tot de Spaarndammerdijk, de 
N200, Sugar City en de snelfietsroute tegemoet.

De VVD vraagt nog wel aandacht om werk met werk te maken en zoveel als mogelijk 
integraal te werken. Indien wegen opgeknapt worden, pak gelijk het groen, verlichting etc. 
aan.

Taakveld 3: Economische zaken

De VVD is akkoord met het omschreven beleid en genoemde activiteiten in dit taakveld voor 
komend jaar.

Ook dit jaar stemt het economisch klimaat en de vooruitzichten tot positiviteit. Voor de 
ontwikkeling van de MRA is het van belang om het groene gebied zodanig vorm te geven dat 
het echt toegevoegde waarde heeft.

Hoe denkt het college dit vorm te geven en van een zodanige kracht dat men er binnen de 
MRA van doordrongen raakt dat het Groen gebied groen moet blijven?

Taakveld 4: Onderwijs

De VVD is akkoord met het omschreven beleid en genoemde activiteiten in dit taakveld voor 
komend jaar.

Het college lijkt goed in control ook wat betreft de kosten.

Een punt van aandacht blijft nog wel de verdere uitwering van het IKC in Halfweg, ook wat 
betreft de kosten. Ook de impact op het dorp moet goed begeleid worden.
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Het is voor de toekomst van onze jeugd van essentieel belang dat onderwijs en daaraan 
gerelateerde activiteiten zo goed en efficiënt mogelijk gefaciliteerd worden, blijft evenals vorig 
jaar nog steeds van kracht.

Taakveld 5: Sport, cultuur en recreatie

De VVD is akkoord met het omschreven beleid en genoemde activiteiten in dit taakveld voor 
komend jaar.

Na het Groenstructuurplan is er nu ook een Groenbeheersplan en een Bomenbeleidsplan, 
allen op initiatief van de VVD en krijgt het opschrift op het briefpapier ‘’Garant voor de 
Groene Buffer’’ meer inhoud.
Het is nog wel zaak om met de raad te komen tot het vaststellen van het gewenste 
onderhoudsniveau. Dit is door het college reeds toegezegd en wij zien dat dan ook met 
belangstelling tegemoet.

Taakveld 6: Sociale domein

De VVD is akkoord met het omschreven beleid en genoemde activiteiten in dit taakveld voor 
komend jaar.

Het Sociaal Domein is een groot en complex domein. Op diverse onderdelen is het college 
naar de mening van de VVD in control.
Andere onderdelen zoals WMO 2015, Jeugdwet, opvang asielzoekers/vergunninghouders 
moeten nog verder uitgewerkt en hebben ook nog een mate van onzekerheid over te 
verwachten kosten.
In de komende jaren zal er wellicht met onze fusie partner gekeken moeten worden of er 
onderdelen gezamenlijk opgepakt kunnen worden en gestroomlijnd.
De stijgende kosten zijn en blijven een punt van zorg met name wat betreft de 
bijstandsverlening en opvang vreemdelingen. Beide zaken waar wij niet rechtstreeks veel 
invloed op uit kunnen oefenen. Wij roepen het college op daar waar het kan wel invloed uit te 
oefenen.
Wij willen een compliment geven aan onze ambtenaren en de samenwerking in de IASZ over 
de tot nu toe behaalde resultaten.

Taakveld 7: Volksgezondheid en milieu

De VVD is akkoord met het omschreven beleid en genoemde activiteiten in dit taakveld voor 
komend jaar.
Wij blijven maar een toename zien van de bijdrage afvalverwijdering, wij verzoeken het 
college hier alert op te blijven. In 2019 loopt het contract met Meerlanden af. Ook in het 
kader van de fusie met Haarlemmermeer, verzoeken wij het college het contract met 
Meerlanden pro forma op te zeggen.
Wij verzoeken het college in overleg te treden met Haarlemmermeer om te zien of een 
voordeliger contract te verwezenlijken is, zodat de kosten voor onze inwoners omlaag 
kunnen.

De VVD is benieuwd of het college nog financiële mogelijkheden ziet voor duurzame- en 
energiebesparende maatregelen?
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Taakveld 8: Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Stedelijke Vernieuwing

De VVD is akkoord met het omschreven beleid en genoemde activiteiten in dit taakveld voor 
komend jaar.

Het is mooi te zien wat er allemaal op stapel staat in onze kleine gemeente. Met name in 
Halfweg staat heel veel te gebeuren, wij verzoeken het college hier zorg te dragen voor een 
goede begeleiding en communicatie naar en met de bewoners. Er zal veel overlast zijn.
Ook in Spaarndam staat nog voldoende te gebeuren, maar niet zo intensief als Halfweg.

Sociale woningbouw blijft een heikel punt en wij verzoeken het college dan ook alles wat 
binnen hun vermogen ligt in het werk te stellen om hier wel invulling aan te geven.
Ook de huisvesting van statushouders zal de nodige begeleiding vragen.

Om alle ambities te verwezenlijken is veel mankracht van het juiste kaliber nodig. Wij vragen 
het college om hier de nodige aandacht aan te besteden om ervoor te zorgen dat de 
ambities ook waar gemaakt gaan worden.

Wij zien een grote verschuiving qua financiën binnen dit taakveld van een mooie + naar een 
forse – allemaal verklaarbaar, maar toch wel een punt van aandacht.

Taakveld: Onvoorzien

De VVD is akkoord met de financiële consequenties voor komend jaar.

Taakveld: Overhead

De VVD is akkoord met de financiële consequenties voor komend jaar.

Wij danken het college en het ambtelijk apparaat voor hun inspanning het afgelopen jaar en 
wij feliciteren hen ook met het behaalde resultaat wat betreft de meerjarenbegroting en het 
daarmee gepaard gaande toezicht door de Provincie.

De VVD fractie

Henk Werner
Henk Mikkers
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Algemene beschouwingen.

Geacht college,

Het afgelopen jaar is een belangrijk, zo niet het belangrijkste, jaar geweest in de 
geschiedenis van onze gemeente: 

Nadat we vastgesteld hadden, dat we als gemeente bestuurlijk, noch ambtelijk zelfstandig 
verder konden, is de Gemeente Haarlemmermeer gekozen als fusiepartner. Onze Raad 
heeft daartoe vrijwel unaniem besloten.

GL heeft dit besluit van Harte ondersteund. Met het oog op de toekomst was dit de beste 
strategische keus. We zijn er ook trots op, dat we daarmee onze verkiezingsbelofte hebben 
kunnen inlossen: Amsterdam en Haarlem gaan niet aan elkaar grenzen.We kunnen evenwel 
niet tevreden achterover gaan leunen; we zullen door moeten gaan de belangen van onze 
dorpskernen te behartigen. Met onze keuze voor Haarlemmermeer menen we daartoe de 
best mogelijke basisvoorwaarden geschapen te hebben. 

De komende maanden en jaren zal dit besluit worden omgezet in concrete stappen en daden 
om de fusie handen en voeten te geven. Dat zal onze ambtenaren nog veel werk kosten. We 
zijn ervan overtuigd, dat zij dit tot een goed einde zullen brengen. Aan hun motivatie zal het 
niet ontbreken. Zij werken immers naar een doel toe, dat onderling breed gedeeld wordt. 
Toch zullen de gevolgen voor sommige mensen pijnlijk zijn. Het wordt nooit meer zoals het 
was en dat stemt weemoedig.

De gevolgen van de komende fusie voor ons raadswerk worden ook zichtbaar. Thans is het 
de laatste keer, dat we min of meer zelfstandig voor de komende jaren zelf plannen kunnen 
maken.

In de begroting voor 2016 wordt veel geld gereserveerd voor de unilocatie Halfweg, de N200 
en Hartje Spaarndam. Deze plannen maken tezamen deel uit van de coalitieafspraken, 
waaraan GL zich heeft verbonden. Gevoegd bij de uitgewerkte plannen om onze wegen op 
te knappen, de straatverlichting te vervangen en het rioolstelsel te vernieuwen ziet het ernaar 
uit, dat de voorzieningen in onze gemeente op de fusiedatum er goed uitzien. Mede dank zij 
het feit, dat de precariorechten van LIANDER nu defenitief op de balans kunnen worden 
gezet, zijn de benodigde investeringen beter betaalbaar geworden.

Nieuwe plannen zullen in nauw overleg met de gemeente Haarlemmermeer gemaakt moeten 
worden. Inmers de uitvoerende fase zal plaatsvinden na de fusiedatum, terwijl de kosten op 
de begroting van de nieuw te vormen gemeente zullen drukken.
Het zal veel voeten in de aarde hebben voordat e.e.a. gerealiseerd is. We hebben goede 
hoop, dat het lukt. Immers, doordat we gaan fuseren, hoeven we geen plannen meer te 
maken voor de lange termijn, waardoor ambtelijke capaciteit vrij komt. Die capaciteit kunnen 
we benutten om de uitvoering van de plannen tot een goed einde te brengen.

Kortom GL heeft vertrouwen in de nabije toekomst.

Op naar 2019, voor een fraaie doorstart!

Gérard Wehkamp.
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Vragen bij de begroting 2017:

Taakveld 1: Veiligheid

Evenementenbeleid:
Is het legessysteem m.b.t. evenementen geëvalueerd en wat zijn de uitkomsten van deze 
evaluatie?

7 Kerngetallen BBV:
Wat is de definitie van een harde kernjongere? Zijn die er echt niet in onze gemeente?

Taakveld 2: Verkeer en vervoer

Gaat Haarlem in 2017 ook met de snelfietsroute beginnen? Voorts is er nog een toeristische 
fietsroute, die gevaar liep omdat de brug zou worden opgeheven. Gaat dat nu definitief niet 
door? Verkeert deze fietsroute verder in goede staat?

Taakveld 4: Onderwijs

WEB: “Letterlijk;” Uit onderzoek blijkt, dat we deze mensen alleen kunnen vinden als er 
structureel gescreend wordt bij vindplaatsen in het sociaal domein”.
Vraag: Gaan we dat doen? Zo ja, zijn er plannen om bij vindplaatsen op meer zaken te gaan 
screenen dan op taalvaardigheid? Wordt dat de betrokkenen ook verteld?

Kerngetallen BBV:
In onze gemeente zou het absoluut verzuim 0 zijn. De burgemeester heeft onlangs nog 
gezegd, dat er 4 leerplichtigen permanent thuis zitten. Wanneer is er sprake van absoluut 
verzuim?

Taakveld 6: Sociaal Domein

“De uitbreiding van de WMO-lokettaken van de welzijnscoach betekent dat er minder tijd is 
voor welzijnswerk”.
Vraag: Wat wordt er gedaan om dat probleem op te lossen? Immers, het was de bedoeling 
om zware = kostbare zorg te voorkomen, door meteen bij de voordeur hulp te verlenen. Nu 
wordt er meer geld uitgegeven voor het papierwerk om de IASZ te ontlasten, die op haar 
beurt goedkeuring gaat verlenen aan duurdere zorg.
Voorts heb ik gemerkt, dat het CJG H en S geen spreekuur meer houdt in Halfweg. Waarom 
is dat? Komen ze nog wel bij de mensen thuis?

Asielzoekers:
Van het COA heb ik vernomen, dat de gemeente lang van tevoren weet welke 
vergunninghouders in deze gemeente zullen gaan wonen. Kunnen deze mensen van 
gemeentewege al benaderd worden voordat zij een huis krijgen toegewezen? Zodat zij goed 
voorbereid hier komen en zich bovenal welkom voelen?

Kerngetallen BBV:
Ik lees, dat het aantal cliënten met een maatwerkarrangement Wmo in onze gemeente 0 is.
Wat vindt het college hiervan? De bedoeling van de Wmo was toch maatwerk te kunnen 
leveren? Juist in combinatie met Jeugdwet en participatiewet? Welke plannen zijn er om 
daarin verbetering te brengen?
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Taakveld 8: VHROSV

Nijestraat-Ringweg:
Het tennispark zou moeten worden verplaatst voor woningbouw. Ik neem aan, dat de kosten 
voor rekening van de gemeente komen. Wat heeft dit voor gevolgen voor de dekking van de 
kosten van het oorspronkelijke plan?

Bouwplan Mientekade:
De bouw zou in de zomer van 2015 starten. Het wordt dus begin 2017. Vanwaar deze grote 
vertraging?
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 afdeling Haarlemmerliede & Spaarnwoude
Algemene beschouwingen PvdA over de concept begroting 2017 gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude

Algemeen
De voorliggende concept programma begroting voor het boekjaar 2017 staat in het teken van 
een ambitieuze begroting. 
Na afgelopen 2 jaar plannen gemaakt te hebben komen we nu in de fase van de uitvoering. 
Waar besteden we het geld aan, en hoeveel is het ons waard. Voor welk nivo van uitvoering,  
en welke kwaliteit kiezen we. Is dit wat we willen of vergeten we nog iets voordat we straks 
samen met de gemeente Haarlemmermeer opgaan in een nieuwe gemeente.

In juni 2016 heeft de gemeenteraad bijna unaniem besloten het pad naar bestuurlijke fusie 
met één andere omliggende gemeente, nl de gemeente Haarlemmermeer op te gaan. Dit is 
in oktober 2016 unaniem bekrachtigd door een gezamenlijk bestuurlijk convenant van de 
beide gemeenten.
De Partij van de Arbeid heeft geluisterd naar de bevolking, de werknemers, haar kiezers. 
Ook heeft zij werkbezoeken afgelegd om te komen tot een gedragen besluit. Wij hebben 
weloverwogen voor de gemeente Haarlemmermeer gekozen. Helaas blijft er toch 1 dorp 
binnen de gemeente een duodorp. Echter kijkend naar de grote ervaring van de gemeente 
Haarlemmermeer met duodorpen denken wij dat dit wel goed gaat komen.

De volgende stap moet met grote zorgvuldigheid worden uitgevoerd opdat uiteindelijk het 
herindelingsbesluit door beide gemeente raden, de bevolking en de beide 
ondernemingsraden gedragen wordt. We zijn groot voorstander om de inwoners hierin 
rechtstreeks te blijven betrekken.
Een naam voor de nieuwe fusiegemeente zal voor maart 2017 ingediend moeten worden. De 
PvdA heeft al een schot voor de boeg gelost: Haarlemmermeer en Spaarnwoude.

De transformatie van het sociale domein blijft ook nu na de transitie om een samenhangend 
sociaal beleid van de gemeente vragen. Tot 2018 is er het deelfonds sociaal domein. Het 
uitgangspunt dat we de verdeling daarbinnen zelf mogen bepalen geeft beleidsvrijheid. 
Indien het implementeren en uitbouwen van het sociaal beleid om extra kosten vraagt mag 
dit geen belemmering vormen.

Het over de gemeentegrens heen gebruik maken van elkaars voorzieningen draagt bij aan 
de leefbaarheid en sociaal welbevinden. Betaalbaarheid van het wonen voor lagere 
inkomens is een primaire zorg. Het bouwen van huurwoningen is net als gedifferentieerd 
bouwen een onderdeel van consument gericht bouwen. De praktijk zal uitwijzen of het 
vergroten van de woonregio’s leidt tot een actievere woningbouw. Het is aan de gemeente 
om nu voor de komende jaren tot prestatieafspraken te komen met bv Ymere. Wij 
verwachten van het college hier een actieve rol in.

Het huisvesten en weer een toekomst kunnen bieden aan statushouders is nog steeds 
actueel. In het verleden heeft de gemeente aan haar toewijzing kunnen voldoen. Gezien de 
huidige actualiteit getuigt het van medemenselijkheid dat we meer personen dan het quotum 
op een creatieve wijze gaan huisvesten. Wij denken hierbij in het bijzonder aan jonge 
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 afdeling Haarlemmerliede & Spaarnwoude
mensen, kinderen vaak nog, hen de gelegenheid te bieden een veilige toekomst op te 
bouwen.

Het gedwongen vertrek van de Groen Links wethouder afgelopen januari is gebeurd met de 
gedoogsteun van de PvdA. Zij is de coalitie blijven steunen in haar zoektocht naar een 
vervanger. En ook nu blijft zij de coalitie van VVD, D’66 en Groen Links positief maar kritisch 
steunen. 

Taakveld 0: Bestuur

Het toegewezen knelpunten budget personeel wordt nauwlettend gevolgd. Een half jaarlijkse 
terugkoppeling van de externe inhuur moet blijvend worden voorgelegd aan de raad. 
Tastbare resultaten zijn een voorwaarde voor een nieuw verzoek.

Het werken met tijdelijke krachten mag niet leiden tot verlies van historie. Werkzaamheden 
moeten kwalitatief goed worden uitgevoerd en geborgd in de organisatie. Door nu een aantal 
jaren met externe inhuur te werken bestaat de kans dat zaken weg raken uit het collectieve 
geheugen.

Wij stellen voor goed naar de duur van de contracten te kijken voor tijdelijke inhuur en ook 
detachering, bij voorkeur uit de toekomstige fusiegemeente Haarlemmermeer, te overwegen.
We vragen aandacht voor het gemeenschappelijk kunnen oppakken van bv ict zaken met de 
toekomstige fusiepartner.

Het van Hoogdalemfonds wordt nu regelmatig gebruikt voor culturele activiteiten. Dat stelt de 
PvdA op prijs. Naast de exposities zijn specifieke culturele activiteiten voor jongeren goed 
voor hun algemene ontwikkeling.

Zijn er voor 2017 voor jongeren al extra activiteiten? En hoe staat het met het portret van de 
burgemeester?

Taakveld 1: Veiligheid

Op het gebied van handhaving en preventie is een aantal maatregelen in de goede richting 
gezet. De verrommeling van de openbare ruimte, en het buitengebied vermindert door 
regelmatige controles. Verrommeling houdt ook een gevoel van onveiligheid in stand. De 
inzet van de BOA’s draagt bij aan de veilige leef omgeving. Wij staan dan ook nog steeds 
achter deze extra inzet.
Mbt de evenementen wachten we de beloofde evaluatie af.

In het kader van parkeren vragen wij het foutief parkeren aan te pakken. Wanneer komt er 
de uitwerking van het parkeerbeleid voor Halfweg?

De PvdA is verheugd met de waarderingssubsidie voor het vogelhospitaal in Haarlem.

Voldoet de brandweeraccommodatie in Spaarndam oost nog steeds aan de eisen?
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Taakveld 2: Verkeer, vervoer en waterstaat

We waren verheugd dat de financiering van de snelle fiets route door onze gemeente rond 
is. Dat er eindelijk naar jaren van praten daadwerkelijk de schop in de grond kan. Ook nu bij 
de herinrichting van de N200 wordt gesproken over de fietspaden. Wanneer gaan de 
werkzaamheden voor deze fietsroute daadwerkelijk van start?
Wat betekent de westelijke ontsluiting van het outlet center straks voor de snelle fietsroute?

Door jarenlange minimale onderhoudswerkzaamheden aan de infrastructuur is er een 
achterstand welke we nu proberen in te lopen. Ook al wordt er zoveel mogelijk 
gecombineerd, dan nog kost het veel geld. Hoe verhouden de kwaliteitseisen van de 
gemeente H&S zich tov de gemeente Haarlemmermeer? Vloeien daar nog verdere kosten 
uit voort?

In het beheerplan wegen staat de Oranje Nassaustraat opgenomen. Ook met bewoners zijn 
er al informatie avonden gehouden. Voor wanneer staat deze herinrichting daadwerkelijk op 
de rol?

Ten aanzien van bruggen, fietspaden ed in ons recreatie gebied, die niet ons eigendom zijn, 
wijzen wij op het feit dat onze gemeente de bevoegde instantie is voor het bewaken dat deze 
voorziening in stand blijft. Het laten versloffen van het onderhoud vraagt om een stevige 
opstelling richting de eigenaar.
Ook vragen we nog steeds aandacht voor de oplossing van het verkeersvraagstuk rond de 
Grote Sluis mede in het kader van SpaarneBuiten. We vinden dat in overleg met de 
bewoners en de gemeente Haarlem er een adequate en fatsoenlijke oplossing moet komen.

Hoewel de kosten voor het bewerkstelligen van een goed bestemmingsplan primair bij de 
ontwikkelaar moet liggen, vinden we wel dat voor een oplossing die overlast flink beperkt 
ook een bijdrage mag worden geleverd.

De PvdA is uitermate tevreden dat er na jarenlang aandringen tot een separaat project is 
besloten mbt de (her)inrichting tot 30 km gebied van de molen tot aan de Hoge 
Spaarndammerdijk. Inmiddels is de Lagedijk en de Liedeweg uitgevoerd. Wanneer wordt dit 
gedeelte nu daadwerkelijk uitgevoerd?

Taakveld 3: Economische zaken

Het zal de gemeente Haarlemmerliede & Spaarnwoude sieren wanneer zij de negatieve 
gevoelens in de omgeving mbt de ontwikkelingen van Sugar City respecteert en in gesprek 
blijft met de omgeving.
Voor de leefbaarheid in de kernen is een evenwichtige opbouw van voorzieningen waartoe 
ook winkels behoren nodig. We verwachten van het college een actieve rol.

De nabijheid van het westelijk havengebied en de ambities van de MRA vraagt een actieve 
rol van het college mbt enerzijds de economische ontwikkelingen maar juist anderzijds het 
waarborgen van een groen, gezond leefmilieu.
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Taakveld 4: Onderwijs

Voor kinderen met een handicap of gedragsproblemen is er een nieuw stelsel voor passend 
onderwijs. Dit legt een verplichting bij de scholen om een passende plek te bieden. Dat kan 
uiteindelijk ook een school voor speciaal onderwijs wezen. Ook kinderen van statushouders 
hebben een passende plek nodig. Hoe gaat het straks met het speciale vervoer van deze 
kinderen. In de loop van 2017 wordt dit nl samengevoegd met wmo vervoer.

Bij de ontwikkelingen mbt het onderwijs in Halfweg willen we benadrukken dat het openbaar 
onderwijs binnen de huidige gemeentegrenzen moet blijven. Ook wanneer de fusie met de 
gemeente Haarlemmermeer een feit is. 
De locatie het Margrietplansoen is haalbaar als IKC. Het plaatsen van een gebouw op een 
plek welke nu plantsoen is lijkt tegenstrijdig aan de groenwaarden discussie. Ontlasting op 
de ene plek en verzwaring op de andere leidt gewoon tot reacties. De communicatie met de 
directe omgeving van het Margrietplantsoen is uitermate belangrijk om het IKC te laten 
slagen. Welke stappen heeft het college in gedachten?

Op dit moment krijgen de scholen een extra vergoeding voor het inhuren van een vakkracht 
voor gymnastiekonderwijs. Ook de PvdA is voorstander voor de extra aandacht voor het 
bewegen. Hoeveel uur gym krijgen de kinderen nu per week?

Taakveld 5: Sport, cultuur en recreatie 

In het college uitvoeringprogramma wordt uitgedragen dat de gemeente als woongemeente 
aantrekkelijk moet blijven door een rijk aanbod aan voorzieningen, zowel op cultureel als 
recreatief gebied. Dit wordt door ons onderschreven.
PvdA is verheugd te horen dat de bibliotheek en de Rotunda als voorziening in het 
dorpscentrum in Spaarndam meer wil gaan betekenen voor de inwoners. Het dorpscentrum 
is een trefpunt voor de gehele bevolking. Dus zeker het bieb budget niet verlagen, eerder 
verhogen. Prima plan hen mee te nemen in de verdere ontwikkelingen.

We stellen voor om subsidie aan de Kolk niet verder af te bouwen. Argumenten als “eigen 
voorzieningen gaan voor” passen niet in het beeld van Spaarndam als 1 leefgemeenschap. 
Daarnaast heeft het positieve een uitstraling op de gemeente. We stellen voor om dus niet te 
verlagen maar te handhaven op niveau 2016.

Het afbouwen in 4 jaar van de subsidie van de jumelage is pijnlijk. Wat betekent dit voor de 
minder draagkrachtige kinderen juist uit deze steden?
We stellen voor om de bijdrage te bevriezen op het nivo van 2016 en in de verdere 
gesprekken met de fusiegemeente te bepalen hoe verder met jumelage wordt omgegaan.

De PvdA is verheugd dat het voorstel is overgenomen om vanaf het fietspad langs de 
Zijkanaal C-weg een af-op rit te maken voor de fietsers ter hoogte van het hockeyveld.
De PvdA is verheugd dat de verdere uitwerking van het groenstructuurplan loopt. De visie 
bomenbeleid is er inmiddels. We kijken uit naar het uitvoeringsplan groenonderhoud. 
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Taakveld 6: Sociaal domein

De PvdA is voorstander om in het kader van de participatiewet juist bij de uitvoering van 
praktische werkzaamheden organisaties als bv Paswerk in te zetten. Zijn er inmiddels bij de 
gemeente al werknemers volgens de participatiewet geplaatst?

Het aantal mensen in de bijstand is cijfermatig bekend, en is zelfs toegenomen. Echter de 
stille armoede is veel lastiger. In de analyse mbt de vangnetregeling wordt als maatregel 
voorgesteld om de IASZ klanten met inkomsten verder uit te diepen. Is dit inmiddels 
gedaan? 

Ook klanten met alleen een uitkering of ouderen met alleen een AOW, werkelozen, 1 
oudergezinnen hebben het financieel zwaar. Chronisch zieken en gehandicapten hebben 
moeite het financieel vol te houden. In de rapportage van het sociaal domein blijkt dat er 
afgelopen half jaar aanvragen bij de voedselbank zijn ingediend. Mondeling heeft de PvdA al  
gevraagd of hier kinderen in zijn betrokken.
Het is immers een gotspe wanneer we als gemeente geld gaan overhouden aan het 
minimabeleid.
Lukt het de gemeente met complexe problematiek van kinderen en jongeren om te gaan. 
Want door de taakstelling van een efficiëntere en effectievere hulpverlening mogen er geen 
kinderen tussen wal en schip vallen. Wordt er tijdig aan de bel getrokken? Hoe is de relatie 
tussen de gemeente en de zorgaanbieders?

Taakveld 7: Volksgezondheid en milieu

Wij blijven ons zorgen maken over het behoud van de groene buffer. Naast de al bestaande 
zorgen komen er weer nieuwe bij. Denk hierbij aan de voorgestelde toename van de 
vluchten. Ook de recente onderzoeken mbt fijnstof maken ons niet blij. We ondersteunen het 
college in haar optreden tegen deze verslechteringen.
Het uitbreiden van de elektrische oplaadpalen en dan mn voor Halfweg en het stationsgebied 
zoals door ons is voorgesteld is helaas nog niet gerealiseerd. Denkt u dat het dit jaar wel zal 
gebeuren?

Het blijkt dat deze gemeente nog veel kan halen op het gebied van afvalscheiding. Er is een 
start gemaakt om het assortiment plastic inzamelen uit te breiden. We weten inmiddels dat 
de Haarlemmermeer de fusiepartner wordt, ook zij doen aan afvalscheiding.
De PvdA stelt voor om nu de duurzaamheidvisie verder te gaan ontwikkelen. 

De riolering vraagt een hoge bijdrage aan haar inwoners. Het lage aantal inwoners en het 
grote gebied is daar debet aan. Toch laat de begroting van 2017 zien dat de baten behoorlijk 
hoger liggen dan de lasten.
In het kader van de hoge woonlasten stelt de PvdA voor de tariefstelling ipv met 3% met 
maar 1% te verhogen.
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Taakveld 8: Volkshuisvesting, Ruimtelijke ordening en Stedelijke Vernieuwing

We adviseren het college dringend betaalbare huurwoningen voor de gemeente te behouden 
en uit te breiden. Al jaren lukt het niet om in een bouwplan huurwoningen te realiseren. 
Wanneer worden de nieuwe prestatieafspraken met Ymere gemaakt?

Startersleningen, blijversleningen, duurzaamheidsleningen zijn mooie instrumenten om te 
helpen een koopwoning aan te schaffen.
Betaalbare huurwoningen, betaalbare koopwoningen maar ook betaalbare woonlasten horen 
daarbij. Het is duur wonen in H&S. Verlagen is een mooie uitdaging.

We vragen nadrukkelijk om bij alle RO onderwerpen de plaatselijke bevolking te informeren 
en mee te nemen in het proces. Zeker wanneer grote veranderingen kunnen plaats vinden 
zoals Hartje Spaarndam. Ook wanneer particuliere initiatiefnemers, zoals bij het 
Poldermanterrein, plannen maken kunt u hen er op wijzen om tijdig met de bewoners in 
overleg te gaan.

Taakveld Onvoorzien
Het is prettig te weten dat na het onderzoek van BMC, ook door het bureau BDO in opdracht 
van de gemeenteraad Haarlemmermeer de financiële situatie van onze gemeente gezond is 
verklaard.

PvdA afdeling Haarlemmerliede en Spaarnwoude
Dicky Kerkhoff, fractie voorzitter
Marlies van Est, plaatsvervangend lid Commissie van Raadsvoorbereiding
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INLEIDING
Ook dit jaar hebben wij de algemene beschouwingen van de fracties schriftelijk ontvangen. 
Deze reacties vormen samen met de onderstaande beantwoording de eerste termijn van de 
behandeling van de gemeentelijke Programmabegroting 2017. Op 3 november aanstaande 
vanaf 20:00 uur hebben de fracties de gelegenheid om mondeling te reageren op onze 
antwoorden. Als laatste zullen wij dan als college reageren en zal de begroting met 
eventuele moties en amendementen in stemming worden gebracht.

Hieronder gaan wij na een aantal algemene opmerkingen in op de bijdragen van de fracties.
In ons antwoord houden wij de met het Raadspresidium vastgestelde volgorde aan:
- CDA
- D66
- VVD
- GroenLinks
- PvdA

De fracties hebben ons, samen met de algemene beschouwingen, een samenvatting hiervan 
meegestuurd. Wij zullen deze samenvattingen opnemen in de digitale Gemeentekrant van 
november 2016, die gewijd zal zijn aan de begroting 2017.

ALGEMEEN
De gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude beschikt over een sluitende begroting 2017 
en een sluitend financieel meerjarenperspectief. Dat op zich is een hele prettige 
constatering. Meerdere fracties wijzen er echter op dat de vinger aan de pols dient te worden 
gehouden. Enerzijds is sprake van risico’s zoals de verdere uitvoering van de transities, 
anderzijds leven er de nodige wensen bij uw raad naar de toekomst toe (zoals een 
inhaalslag wegenonderhoud en de bouw van een unilocatie voor scholen). De gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude heeft echter niet te maken met de afwaardering van 
grondwaarden of een grootschalige bezuinigingsopdracht.

Wel is in het meerjarenperspectief een verhoging van de gemeentelijke belastingen voorzien. 
Omdat deze gemeente een bijzonder terughoudend tarievenbeleid heeft gehanteerd in de 
afgelopen jaren zullen wij – wanneer dat daadwerkelijk nodig blijkt – uw raad in de toekomst 
voorstellen in die richting doen.
Al met al zijn wij het eens met de kwalificatie van de financiële situatie door de provincie 
Noord – Holland: “goed”.
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Taakveld 0: Bestuur

CDA

Vraag 1:
Hoe is de stand van zaken van het “knelpunten-budget”, welke uitgaven zijn gedaan ten laste 
van dit budget, c.q. ten laste van het restant van het budget 2015 en welke uitgaven zijn er 
gedaan ten laste van het voor 2016 gevraagde budget? Is er bij het vaststellen van de 
begroting voor het jaar 2017, vooruitlopend op de geplande fusie per 1-1-2019, al rekening 
gehouden met eventuele ambtelijke samenwerking op diverse beleidsgebieden?

Antwoord
In januari heeft de gemeenteraad een evaluatie gehad over het knelpuntenbudget over 2015 
en besloten om het restant over te hevelen naar 2016. Daarbij is tevens afgesproken om in 
2016 ieder  kwartaal verantwoording af te leggen. Voor de geplande herindeling wordt 
gekeken of vooruitlopend op de gemeentelijke herindeling al ambtelijke samenwerking kan 
gaan plaatsvinden. Voor 2017 wordt een plan van aanpak opgesteld waarin wordt 
aangegeven welke activiteiten opgepakt en uitgevoerd gaan worden. Bij dit plan van aanpak 
wordt tevens een budgetaanvraag vervaardigd.

Vraag 2:
Hoe staat het met de samenwerking met de gemeente Haarlemmermeer, omtrent 
communicatie en zijn hier al verdere ontwikkelingsplannen voor?

Antwoord
Voor de realisatie van de gemeentelijke samenvoeging met de gemeente Haarlemmermeer 
zijn er na het zomerreces een stuurgroep, projectgroep en diverse werkgroepen geformeerd.  
Een van de werkgroepen betreft de werkgroep Communicatie. De werkgroep Communicatie 
heeft een communicatieplan opgesteld waarin zij op hoofdlijnen aangeven op welke wijze er 
over het herindelingsproces naar alle bedrijven, inwoners, ambtenaren en andere 
stakeholders van de gemeenten Haarlemmermeer en Haarlemmerliede en Spaarnwoude 
gecommuniceerd gaat worden. Naast periodieke communicatie via gebruikelijke 
nieuwsbladen is het voornemen om een gezamenlijke internet- en intranetsite op te zetten.

Blz. 10, Verkiezingen

Vraag 3:
Wat bedoelt het college met de zinsnede: “Eind 2017 moeten we al rekening houden met de 
gemeenteraadsverkiezingen of met mogelijk uitstel in verband met 
herindelingsverkiezingen”?

Antwoord
Omdat er op 21 maart 2018 nationaal gemeenteraadsverkiezingen gehouden zullen worden,  
is het voor onze gemeente nog maar de vraag of dit doorgang zal vinden. In verband met de 
gemeentelijke herindeling, is het mogelijk dat deze verkiezingen (wettelijk) uitgesteld gaan 
worden naar eind 2018. Dan zal sowieso een nieuwe gemeenteraadsverkiezing moeten 
plaatsvinden in verband met de herindeling.

D66

Bij de afdeling Burgerzaken wordt al enige tijd gewerkt op afspraak. Vorig jaar en het jaar 
ervoor vroegen wij ons af, of dit dan ook betekent dat in de praktijk in de toekomst met 
minder personeel kan worden gewerkt op die afdeling?
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Antwoord
Het werken op afspraak betekent een betere spreiding/planning van werk en minder 
wachttijd voor de burgers. Er is geen nader officieel onderzoek gedaan naar de tevredenheid 
bij medewerkers en inwoners, maar de geluiden en reacties zijn van beide kanten positief.

Is er ondertussen al een ervaringscijfer bekend over hoe de gang van zaken tot nu toe wordt 
bevonden? Een medewerker- en klant tevredenheids- onderzoek bijvoorbeeld?

Antwoord
Zie voorgaand antwoord.

VVD

Het op sterkte houden en/of brengen van het personeel om alle lopende ambities tot een 
goed einde te kunnen brengen zal de komende twee jaar veel aandacht vragen.
Kan het college aangeven hoe men hier over denkt nu en voor de komende twee jaar,
Bouwprojecten, groenprojecten, wegen onderhoud etc.?

Antwoord
Voor alle in uitvoering komende en zijnde projecten wordt in de kredietaanvraag rekening 
gehouden met 15% VAT-kosten waaruit de coördinatie van deze projecten kan worden 
gefinancierd. Voor de extra activiteiten voor de gemeentelijke herindeling zal uw raad bij het 
herindelingsontwerp in december ook een plan van aanpak voor de 2e fase (ontwikkeling in 
2017) worden aangeboden. Onderdeel van dit plan van aanpak is een kostenraming voor de 
inhuur van eventueel extra personeel. Deze te maken kosten worden op termijn 
gecompenseerd met de herindelingsuitkering van het Rijk.

Wij onderschrijven de noodzaak van goede communicatie naar de inwoners met name als er 
veel staat te gebeuren, b.v. Halfweg zal als alles, zoals nu bedacht, tot uitvoering komt veel 
drukte te verwerken krijgen. Dit zal intensief gecommuniceerd moeten worden met de 
bewoners, zij zullen veel overlast ervaren.
Denkt het college dat met de nu ingezette koers op de juiste wijze te kunnen afhandelen??

Antwoord
Ja, vanuit de gemeente wordt er actief gecommuniceerd naar bewoners en ondernemers. Bij  
grote projecten en bij ingrijpende veranderingen, zoals in Halfweg, zal de gemeente extra 
communicatiemiddelen inzetten om iedereen tijdig op de hoogte te houden en waar mogelijk 
te betrekken bij de aanpassingen. Bijvoorbeeld met informatiebijeenkomsten, extra 
spreekuren, nieuwsbrieven (zowel digitaal als gedrukt).

Voor alle taakvelden geldt dat het mooi is dat er allerlei kengetallen zijn ontwikkeld, maar zijn 
er geen referentie cijfers?

Antwoord
Ten aanzien van de kengetallen is door regelgeving opgelegd dat deze nu in de begroting 
opgenomen dienen te zijn. De overheid is in 2014 gestart met het verzamelen en publiceren 
van deze gegevens, in samenwerking met de VNG en KING. Door toevoeging van de 
kengetallen middels het BBV op te nemen, voor het begrotingsjaar 2017 verplicht, om meer 
vergelijkbaarheid en uniformiteit te creëren. Om referentiecijfers te verkrijgen is het 
raadplegen van de web-site http://www.waarstaatjegemeente.nl/content/over bijzonder 
handig, waarbij een mogelijk referentiekader gekozen kan worden met gemeenten op 
inwoner aantal.
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Wij begrijpen dat er nog geen vergelijk met andere jaren kan plaatsvinden, maar is er geen 
indicatie wat goed en wat slecht is?

Antwoord
In principe is een toekenning van een cijfer niet goed of slecht. Het geeft slechts een 
indicatie van wat in onze gemeente relevant is. Veelal is gebleken dat de cijfers gedateerd 
zijn en dat veel van de laatste metingen uit 2014 stammen. Pas na een aantal jaren kunnen 
vergelijkende cijfers gepresenteerd worden, waaruit blijkt wat de verbetering dan wel 
verslechtering weergeeft. Hierop zou beleid aangepast kunnen worden.

PvdA

Zijn er voor 2017 voor jongeren al specifieke extra culturele activiteiten? En hoe staat het 
met het portret van de burgemeester?

Antwoord
Er zijn momenteel geen extra activiteiten gepland voor jongeren. Wel worden alle 
basisscholen uitgenodigd de expositie(s) te bezoeken waarbij de kunstenaars uitleg geven 
over hun werk.
Een nieuwe activiteit vanaf 2017 is de deelname aan Cultuureducatie met Kwaliteit (CMK). 
Hiermee krijgt het cultuuronderwijs op de basisschool een nieuwe impuls:
- Implementatie, verdieping en ontwikkeling van het curriculum voor het leergebied 

kunstzinnige oriëntatie, met het doel doorgaande leerlijnen te verankeren in het onderwijs
- Inhoudelijke deskundigheid versterken van leerkrachten, vakdocenten en educatief 

medewerkers op het gebied van cultuureducatie;
- Versterken van de relatie van de school met de culturele en sociale omgeving, met het doel  

de kunstzinnige en culturele  ontwikkeling van leerlingen te bevorderen.

Voor het portret van de burgemeester is de opzet gereed. De verwachting is dat het portret 
begin 2017 gereed is. De opdracht is gegund aan mevrouw L. Buit. De meest voorname 
reden om te kiezen voor deze kunstenares is gelegen in het feit dat mevrouw L. Buit ook de 
vorige drie burgemeesters heeft geportretteerd en het nieuwe portret op deze manier 
aansluit op de reeds bestaande reeks van de vorige drie burgemeesters.
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Taakveld 1: Veiligheid

CDA

Vraag 4:
Voor 2014 en 2015 waren overeenkomsten gesloten en verlengd met de Milieudienst 
IJmond/Omgevingsdienst IJmond. Heeft de gemeente Haarlemmermeer BOA’s in dienst en 
zo ja, welk beleid gaat er gevoerd worden in 2017 en volgende jaren?

Antwoord
Haarlemmermeer heeft zelf handhavers in dienst. Voorlopig zal onze gemeente gebruik 
blijven maken van de diensten van OD IJmond. Dit is op contractbasis en kan opgezegd 
worden zodra de samenwerking met Haarlemmermeer zal gaan intensiveren.

Blz. 16, Evenementenbeleid

Vraag 5:
Volgens de toelichting zou het legessysteem met betrekking tot de evenementen in het derde 
kwartaal geëvalueerd worden. Zijn de resultaten van deze evaluatie al bekend en wat wordt 
het beleid voor de toekomst?

Antwoord
De evaluatie is zojuist afgerond en de resultaten gaan eerst naar het college en in december 
als C stuk naar de raad. 

D66
Bij het onderdeel lijkschouwing wordt gemeld dat wij sinds 2015 wel de nota’s ontvangen, 
maar dat er geen kosten voor lijkschouwing zijn gedeclareerd en dat roept op zijn minst de 
vraag op of  dit dan nota’s voor een lidmaatschap of voor een verzekering zijn.

Antwoord
Als er geen kosten zijn geboekt, zijn er geen lijkschouwingen geweest.

VVD

Wij vragen het college dan ook hoe men denkt de toenemende mate van drank- en 
drugsgebruik in de openbare ruimte door de jeugd nu aan te gaan pakken, zodanig dat de 
ervaren overlast afneemt, c.q. stopt?

Antwoord
Dit heeft prioriteit. Het huidige beleidsplan zoals vastgesteld bij wijziging van de drank- en 
horecawet is nog  steeds van kracht en hier wordt ook uitvoering aan gegeven.

Wij vragen ons af, ondanks dat wij dieren een warm hart toedragen, of € 7.655 in verhouding 
staat tot wat er aan zwerfdieren dient te worden uitgegeven binnen onze gemeente? Of 
volgen wij de anderen, omdat die het ook doen?

Antwoord
Met de verhoging naar € 7.655 komen wij in de buurt van wat omringende gemeenten 
betalen (ca. € 1,-- per inwoner). Met dit bedrag zijn de kosten vrijwel gedekt. 
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GL

Evenementenbeleid:
Is het legessysteem m.b.t. evenementen geëvalueerd en wat zijn de uitkomsten van deze 
evaluatie?

Antwoord
De evaluatie is zojuist afgerond en de resultaten gaan eerst naar het college en in december 
als C stuk naar de raad.

7 Kerngetallen BBV:
Wat is de definitie van een harde kernjongere? Zijn die er echt niet in onze gemeente?

Antwoord
De definitie van een harde kernjongere is als volgt: De harde kern wordt gedefinieerd als de 
groep van strafrechtelijk minderjarige jongeren(12-18 jaar), die herhaaldelijk ernstige 
strafbare feiten plegen. Bij deze jongeren komen psychiatrische stoornissen vaker voor dan 
gemiddeld. Kenmerkend is dat de harde kern bewust bezig is om de pakkans te verkleinen. 
Ze opereren alleen of in een kleine groep. Op individueel niveau pleegt de harde kern de 
ernstigste delicten. De ernstige delicten zijn vooral mishandeling, intimidatie, inbraak en 
bedreiging. De harde-kern beperkt zich niet alleen tot het plegen van ernstige delicten, maar 
vernielen veel en maken zich vaak schuldig aan eenvoudige diefstallen. Ook blijkt dat deze 
jongeren vaak in het bezit zijn van wapens en is er vaak sprake van een criminele carrière.

Volgens deze definitie zijn dit soort jongeren in onze gemeente niet aanwezig.
Al hoewel er incidenteel sprake is van overlast van een groep in de gemeente is er geen 
sprake van een jeugdgroep die structureel als hinderlijk, overlastgevend of crimineel 
bestempeld kan worden.

PvdA

In het kader van parkeren vragen wij het foutief parkeren aan te pakken. Wanneer komt er de 
uitwerking van het parkeerbeleid voor Halfweg?

Antwoord
Het parkeerbeleid voor Halfweg Zuid (=Halfweg) is in de raadsvergadering van 29 maart 
2016 vastgesteld en daarna gepubliceerd. De uitvoering van het parkeerbeleid is iets voor 
het college en wordt ambtelijk uitgewerkt in de plannen van nieuwe projecten. Op dit 
moment vormt het parkeerbeleid de basis voor bijvoorbeeld de voorgenomen herinrichting 
van de parallelwegen langs de N200, de Oranje Nassaustraat en rondom de beoogde 
ontwikkeling van het Integraal Kind Centrum. Naar aanleiding hiervan is wel een 
parkeeronderzoek in juni uitgevoerd naar het parkeergedrag in Halfweg  Zuid. Voornaamste 
conclusie hieruit is dat het inzetten op parkeerregulering weinig zinvol wordt geacht, omdat 
de te weren doelgroepen in de woonstraten (werknemers, de treinforensen en bezoekers 
Sugar City) nauwelijks een bijdrage leveren aan de ervaren parkeerdruk. Handhaving heeft 
daarom pas zin als de genoemde projecten zijn uitgevoerd en door de nieuwe inrichting de 
APV en het Uitvoeringsprogramma BOA-toezicht 2016 adequaat toegepast kunnen worden.

Voldoet de brandweeraccommodatie in Spaarndam oost nog steeds aan de eisen?

Antwoord
De brandweerpost in Spaarndam functioneert momenteel als materieelpost en niet als 
volwaardige kazerne. Als stalling van materieel is de kazerne bouwtechnisch geschikt. Door 
een veranderend gebruik en een formatie uitbreiding is er de wens de kazerne op een 
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andere manier in te zetten. Arbo-technisch is de accommodatie te klein. Op termijn wordt 
onderzocht of en hoe deze post wel als volledige kazerne zou kunnen gaan functioneren. Als  
het projectplan ‘Hartje Spaarndam’ verder uitgerold wordt zal deze brandweerlocatie hierin 
meegenomen worden.
Zodra er meer bekend is over deze verkenning wordt de raad daarvan op de hoogte 
gebracht.
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Taakveld 2: Verkeer, vervoer en waterstaat

CDA

Blz. 19, Spaarndammerdijk

Vraag 6:
Er is contact met Rijnland (eigenaar) en de provincie (cultuurhistorisch), wat is het standpunt 
van onze eigen Monumentencommissie?

Antwoord
In dit stadium van het proces heeft de eigen monumentencommissie geen rol. De 
monumentencommissie heeft een adviesrol bij het aanwijzen tot monument en bij een 
verbouwing aan een monument. Het Rijnlandshuis is een rijksmonument. De Rijksdienst 
Erfgoed heeft een adviserende rol over de aanpassing van het Rijlandshuis.

Vraag 7:
Wordt voor deze periode een draaiboek gemaakt en wordt er een coördinator aangesteld om 
al deze activiteiten te coördineren, om zo min mogelijk overlast voor inwoners, bedrijven en 
omwonenden te bewerkstelligen ? Welke rol gaat de afdeling communicatie hierin spelen?

Antwoord
Ja, deze vraag wordt op dit moment projectmatig opgepakt door een ambtelijke coördinator 
(incl. projectgroep) en er wordt gewerkt aan een overzicht en een planning van alle komende 
bouwactiviteiten in Halfweg. Tevens is er een stuurgroep die wordt voorgezeten door 
wethouder Van Haeften. De communicatieadviseur en de coördinator zijn beiden lid van de 
stuurgroep. De afdeling communicatie verzorgd de communicatie naar de omgeving via de 
media, zowel digitaal over internet en analoog via de nieuwsbrief. Daarnaast is er met 
betrekking tot de N200 een communicatieteam opgericht door RWS/Waternet waar de 
afdeling communicatie ook in vertegenwoordigd is. 

Blz. 20, Nota Parkeerbeleid

Vraag 8:
Wanneer kunnen wij de nota over het parkeerbeleid voor Halfweg nu werkelijk bespreken?

Antwoord
De nota over het parkeerbeleid voor Halfweg Zuid (=Halfweg) is in de raadsvergadering van 
29 maart 2016 reeds door uw raad vastgesteld en daarna gepubliceerd.

Blz. 20, Sluisjes

Vraag 9:
In welke mate is onze eigen Monumentencommissie betrokken bij de uitvoering van de 
plannen rondom deze historische sluisjes?

Antwoord
De monumentencommissie is en wordt nauw betrokken bij de plannen rondom de 
historische sluisjes. De uitgangspunten voor de restauratie zijn onlangs aan de commissie 
voorgelegd en zij hebben daarmee ingestemd. De commissie wordt op de hoogte gehouden 
van het verdere proces en indien wenselijk/nodig om advies gevraagd. Overigens wordt in 
dat verdere proces ten aanzien van de restauratie ook advies ingewonnen bij de Stichting 
Historische Sluizen en Stuwen Nederland.
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D66

U geeft aan dat bij de Mientekade een en ander in procedure is gebracht. De vraag rijst hoe 
lang dit allemaal nog gaat duren voordat de eerste paal de grond ingaat? Kan er een 
planning worden aangeleverd voor de bouw, mede gelet op de opmerkingen vanuit Ymere, 
dat zij voorlopig niet staan te trappelen voor het bouwen van sociale huurwoningen?

Antwoord
Op dit moment is het bestek voor de bouwrijpwerkzaamheden in aanbestedingsprocedure. 
Eind dit jaar wordt gestart met de uitvoering, begin 2e kwartaal 2017 (4 april) wordt verwacht 
dat de eerste paal de grond in gaat.

Gemeenten en woningcorporaties dienen een prestatieafspraak te maken, kan het college 
aangeven wanneer de raad deze afspraak tegemoet kan zien?

Antwoord
Die liggen klaar om naar het college gebracht te worden, en worden in december als C-stuk 
aan de raad aangeboden.

Bent u als college bereid te bekijken wat de mogelijkheden zijn parkeren op het terrein 
tegenover de Keizerskroon mogelijk te maken en zo ja, wanneer kunt u dit hebben afgerond?

Antwoord
Dit verzoek valt onder nieuw beleid (projecten). Dit zal daarom niet in 2017 worden 
onderzocht en worden opgepakt.

Bij de Toelichting lasten zijn de posten voor de aanpassing o.a. Liedeweg opgenomen. Hoe 
zit het met de verhuizing van de fa. Molenaar Haarlem BV in Penningsveer?

Antwoord
De fa. Molenaar heeft een kavel gekocht in het Polanenpark. Met de fa. Molenaar zal contact  
worden opgenomen om na te gaan wanneer de volledige verhuizing zal plaatsvinden.

Kunt u aangeven welke vorderingen er kunnen worden gemeld met betrekking tot 
afwaardering van de N200?

Antwoord
Op 13 oktober is door Rijkswaterstaat/Waternet in het stakeholdersoverleg gemeld dat de 
boezembruggen één voor één vervangen kunnen worden. De bouwactiviteiten m.b.t. de 
verschillende projecten kunnen hierdoor zonder belemmering doorgang hebben. Het 
vrachtverkeer en daarmee ook al het bouwverkeer kan over in ieder geval één brug blijven 
rijden tijdens de reconstructie van de N200. Er wordt door een werkgroep gewerkt aan een 
overzicht van alle komende bouwactiviteiten in Halfweg en gekoppeld aan een planning. 
Door RWS/Waternet is gevraagd om de aannemers van andere projecten in Halfweg t.z.t. 
door te verwijzen naar de hoofdaannemer voor de N200 i.v.m. de coördinatie van de 
bouwstromen en (verkeers)veiligheid. Daarnaast is er een communicatieteam opgericht door  
RWS/Waternet waar de afdeling communicatie ook in vertegenwoordigd is. Hiermee is de 
communicatie naar de omgeving gedekt. 

Rest nog de vraag: Is er al een brief richting het Rijk gegaan omtrent het gezamenlijk 
aanpakken van de hoge dijkwegen?
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Antwoord
Officieus zijn de consequenties van de herziende functies van de dijklichamen bekend. 
Officieus vinden dan ook al studie-overleggen plaats. Dit heeft nog bij lange na niet het 
gewenste projectteam en officiële status. Zodra e.e.a. officieel is, zal ook het projectteam 
opgetuigd gaan worden.

VVD

Wij zouden het erg op prijs stellen als wij nu eens goed onderbouwd te horen krijgen waarom 
verkeersdrempels aangelegd worden en niet bijvoorbeeld sluisjes. Dit ter verbetering van de 
kwaliteit van de leefomgeving.?

Antwoord
De typering van de weg is bepalend voor de inrichting van de weg. Met andere woorden, bij 
een gebiedsontsluitingsweg zijn beperktere verkeersremmende maatregelen beschikbaar 
dan bij een erftoegangsweg. Voor de argumentatie ten behoeve van de maatregelen wordt 
geput uit de CROW-richtlijnen. Dit zijn landelijk geldende richtlijnen, waarbij weliswaar van 
afgeweken kan worden, maar het is zeer raadzaam om deze richtlijnen juist te volgen. Het 
CROW is een onafhankelijk kennisorganisatie op het gebied van infrastructuur, openbare 
ruimte en verkeer en vervoer.

GL

Gaat Haarlem in 2017 ook met de snelfietsroute beginnen?

Antwoord
Haarlem heeft reeds een deel uitgevoerd. Het resterende deel moet nog uitgevoerd worden 
door Haarlem. Op initiatief van gemeente Haarlemmerliede-Spaarnwoude is nu begin 
november 2016 een overleg ingepland voor een herstart van de werkgroep F200 met alle 
stakeholders. Daarin wordt ook de stand van zaken en de voorgenomen plannen besproken.  
Haarlem heeft de intentie om in 2017 weer met de snelfietsroute verder te gaan.

Voorts is er nog een toeristische fietsroute, die gevaar liep omdat de brug zou worden 
opgeheven. Gaat dat nu definitief niet door? Verkeert deze fietsroute verder in goede staat?

Antwoord
Over een toeristische fietsroute die in Haarlem opgeheven gaat worden is ambtelijk niets 
bekend. Evenmin over de staat van deze fietsroute.

PvdA

Wanneer gaan de werkzaamheden voor de snelle fietsroute daadwerkelijk van start?

Antwoord
Haarlem heeft zover bekend al eerder een deel uitgevoerd. Het resterende deel moet nog 
uitgevoerd worden door Haarlem en Haarlemmerliede-Spaarnwoude.
Op initiatief van gemeente Haarlemmerliede-Spaarnwoude is nu begin november 2016 een 
overleg ingepland voor een herstart van de werkgroep F200 met alle stakeholders. Daarin 
wordt ook de stand van zaken besproken. De kruising bij het poortgebouw van Sugar City is 
reeds gerealiseerd. De snelfietsroute wordt vanaf hier tot Osdorperweg in de reconstructie 
van de N200 meegenomen vanaf eind 2017. Het resterende deel tot Haarlem wordt 
opgepakt vanaf eerste kwartaal 2017. In Haarlemmerliede-Spaarnwoude is reeds gestart 
met het aanpakken van de inritten en wordt op korte termijn de openbare verlichting langs de 
fietsroute aangepakt.
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Wat betekent de westelijke ontsluiting van het outlet center straks voor de snelle fietsroute?

Antwoord
Bij de westelijke ontsluiting van de outlet is reeds rekening gehouden met het huidige tracé 
van de snelfietsroute en met een aanpassing erop indien dit zich voordoet.

Hoe verhouden de kwaliteitseisen van de gemeente H&S zich tov de gemeente 
Haarlemmermeer? Vloeien daar nog verdere kosten uit voort?

Antwoord
Op 6 oktober jl. heeft u kennis kunnen nemen van het uitgevoerde 
zorgvuldigheidsonderzoek wat in opdracht van de gemeente Haarlemmermeer is uitgevoerd 
naar onze gemeente. In het begeleidend schrijven is aangegeven dat het verschil in kosten 
door het hogere kwaliteitsniveau wat de gemeente Haarlemmermeer als beleid hanteert voor  
de komende jaren wordt geraamd op € 1,9 - € 3,4 miljoen.

Voor wanneer staat de herinrichting Oranje Nassaustraat daadwerkelijk op de rol?

Antwoord
Afhankelijk van het nog te nemen raadsbesluit op 22 november 2016 kan deze komend jaar 
in 2017 uitgevoerd worden. Maar eerst volgt er een collegebesluit op 18 oktober 2016.

Wanneer wordt de inrichting van 30 km zone voor het gedeelte van de molen tot aan de 
Hoge Spaarndammerdijk nu daadwerkelijk uitgevoerd?

Antwoord
Zodra Spaarnebuiten is afgerond.
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Taakveld 3: Economische zaken

CDA

Blz. 22 en 23, Metropoolregio Amsterdam (MRA) en Masterplan Noordzeekanaalgebied.

Vraag 10:
Vanuit het vorige college van B&W was nog al eens te horen dat er geen of weinig ambtelijke 
ondersteuning was tijdens de overlegvormen rondom genoemde portefeuilles. In hoeverre 
kan er reeds nu, in het kader van de voorgenomen fusie, een beroep gedaan worden op 
ambtelijke ondersteuning vanuit de gemeente Haarlemmermeer?

Antwoord
Het college neemt deel aan de commissies Ruimtelijke Ordening en Verkeer en Vervoer van 
de MRA Kennemerland West. Tijdens het proces van de gemeentelijke herindeling zal het 
zorgen voor ambtelijke ondersteuning van deze rol verder worden uitgewerkt.

D66

Ons aandeel in het Polanenpark moet er toe leiden, dat ook hier revenuen uit deze 
deelname voortvloeien. Wanneer kunnen wij de daadwerkelijke inkomsten hiervan 
verwachten?

Antwoord
Het beleid van het bestuur van de Polanenpark is om de gerealiseerde en te verwachte  
exploitatieresultaten te activeren totdat de ontwikkeling van het volledige terrein nagenoeg is  
voltooid. Op dit moment valt niet aan te geven wanneer de ontwikkeling van het terrein z’n 
voltooiing zal krijgen.

Kunnen wij ook een jaarverslag van het Polanenpark verwachten?
Een ander aandachtspunt betreft het gemeentelijke bedrijvenloket. Welke regelingen zijn er 
en zijn deze actief of slechts latent aanwezig?

Antwoord
Het jaarverslag over het begrotingsjaar 2015 is beschikbaar en zal zo spoedig mogelijk ter 
informatie naar de gemeenteraad worden gestuurd. De gemeente heeft geen bedrijvenloket.

VVD

Hoe denkt het college de vormgeving van het groene gebied in te richten zodat het echt 
toegevoegde waarde heeft en van een zodanige kracht dat men er binnen de MRA van 
doordrongen raakt dat het Groen gebied groen moet blijven?

Antwoord
In de Metropolitaanse landschap is aangegeven dat het gebied groen moet blijven.
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Taakveld 4: Onderwijs

CDA

Blz. 27, Onderhoud scholen

Vraag 11:
Volgens de toelichting is er alleen sprake van achterstallig onderhoud bij de 
gymnastiekaccommodatie bij de Sint Jozefschool in Halfweg. Waar bestaat dit achterstallige 
onderhoud uit en hoe is het gesteld met de overige gymnastieklocaties in onze gemeente?

Antwoord
Het onderhoud aan de gymzaal bij de Sint Jozefschool betreft het vervangen van de 
plafondafwerking in de zaal, vervanging van dakpannen, vorsten en gevelpannen.
De overige gymaccommodaties (Sint Franciscus in Haarlemmerliede en het Dorpscentrum 
Spaarndam) zijn in orde.

GL

WEB: “Letterlijk;” Uit onderzoek blijkt, dat we deze mensen alleen kunnen vinden als er 
structureel gescreend wordt bij vindplaatsen in het sociaal domein”.
Vraag: Gaan we dat doen? Zo ja, zijn er plannen om bij vindplaatsen op meer zaken te gaan 
screenen dan op taalvaardigheid? Wordt dat de betrokkenen ook verteld?

Antwoord
Laaggeletterden kunnen hun probleem heel goed verbergen en gebruiken regelmatig  
excuses om onder het lezen en schrijven uit te komen.
Het gaat om een grote groep Nederlandstalige laaggeletterden die we willen 
bereiken en willen helpen met een doorverwijzing naar een taalcursus.
Screening kan plaatsvinden met de Taalmeter van de Stichting Lezen & Schrijven. 
De Taalmeter is een online middel waarmee organisaties op een snelle en 
eenvoudige manier mensen op het spoor kunnen komen die mogelijk moeite hebben  
met lezen. Er zijn geen plannen om op meer zaken te gaan screenen dan op 
taalvaardigheid.

Kerngetallen BBV:
In onze gemeente zou het absoluut verzuim 0 zijn. De burgemeester heeft onlangs nog 
gezegd, dat er 4 leerplichtigen permanent thuis zitten. Wanneer is er sprake van absoluut 
verzuim?

Antwoord
De Leerplichtwet 1969 verplicht ouders hun kinderen vanaf de eerste schooldag van de 
maand volgende op die waarin zij 5 jaar worden tot en met het einde van het schooljaar 
waarin zij 16 jaar worden volledig onderwijs te laten volgen.
Vanaf de leeftijd van 12 jaar zijn jongeren zelf medeverantwoordelijk voor hun schoolbezoek.  
Na de volledige leerplicht geldt de kwalificatieplicht. Dit betekent dat iedere jongere tot zijn 
18e verjaardag leerplichtig is, tenzij hij of zij een havo-, vwo- of mbo2- diploma heeft 
(startkwalificatie).
In de Leerplichtwet worden verschillende soorten schoolverzuim onderscheiden:
1) Relatief verzuim. Er is sprake van relatief verzuim als een leerplichtige jongere wel op een 

school staat ingeschreven, maar zonder geldige reden les- of praktijktijd verzuimt. 
Volgens de Leerplichtwet zijn scholen alleen verplicht om de gemeente die gevallen te 
melden waar het verzuim ten minste drie dagen heeft geduurd, of ten minste 1/8 deel van 
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het aantal uren les- of praktijktijd in vier opeenvolgende weken. Deze gevallen van 
schoolverzuim worden geacht zo zorgwekkend te zijn dat er verder onderzoek en 
interventie nodig is. De school zelf blijft verantwoordelijk voor het korter durende verzuim. 
Bij relatief verzuim wordt in de praktijk nog onderscheid gemaakt in luxe verzuim en 
signaalverzuim.
a) Luxe verzuim treedt op als een leerling zonder toestemming tijdens de schoolperiode 

met vakantie gaat. Ouders nemen hun kinderen tijdens de schooltijd mee op vakantie 
om files te vermijden of met goedkopere vliegtickets weg te kunnen.

b) Signaalverzuim is verzuim dat samenhangt met achterliggende problemen van de 
leerling. Een leerling wordt bijvoorbeeld gepest en wil niet meer naar school.

2) Absoluut verzuim. Er is sprake van absoluut verzuim als een leerplichtige jongere niet op 
een school staat ingeschreven.
Voor de niet-leerplichtige jongere tot 23 jaar zonder startkwalificatie geldt de RMC-
regelgeving. Een voortijdig schoolverlater is een jongere die zonder geldige reden 
gedurende een aaneengesloten periode van ten minste één maand geen onderwijs volgt 
(of een door het bevoegd gezag bepaalde kortere periode), of niet meer bij een school is 
ingeschreven. De school moet dit melden aan de gemeente waar de jongere woont. Deze 
gemeente kan de voortijdige schoolverlater stimuleren terug naar school te gaan en/of 
aan het werk te gaan.

PvdA

Hoe gaat het straks met het speciale vervoer van kinderen met een handicap of 
gedragsproblemen en kinderen van statushouders? In de loop van 2017 wordt dit nl 
samengevoegd met wmo vervoer.

Antwoord
Van toepassing is én blijft de Verordening leerlingenvervoer Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude 2014. Samenvoeging met het WMO-vervoer is een kwestie van uitvoering van 
het vervoer en heeft geen invloed op het recht op leerlingenvervoer.

Welke stappen heeft het college in gedachten om het IKC te laten slagen en de 
communicatie met de directe omgeving?

Antwoord
Bij de ontwikkeling van een Intergraal Kindcentrum in Halfweg is ook de Stichting Openbaar 
Primair Onderwijs Zuid-Kennemerland betrokken.
In de maand september 2016 is een participatietraject doorlopen om de verschillende 
belanghebbenden te betrekken bij het opstellen van Programma van Eisen voor het 
Intergaal Kindcentrum.
Er zijn drie werkgroepen samengesteld rondom de thema’s Stedenbouw en Architectuur, 
Parkeren en verkeer en Openbare Ruimte en Groen. Voor de werkgroepen zijn de volgende 
deelnemers uitgenodigd:
- Omwonenden Margrietplantsoen
- Ondernemers: VVE Oranje Nassaustraat, Hotel de Keizerskroon.
- Ouders van schoolgaande kinderen.
- Leraren van de 3 basisscholen.
- Afvaardiging Dorpsraad Halfweg-Zwanenburg.
De Samenvatting van het Participatietraject treft u bij de stukken voor de Crvb van 1 
november en raadsvergadering van 22 november a.s.
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Hoeveel uur gymnastiekonderwijs krijgen de kinderen nu per week?

Antwoord
Van de scholen wordt verwacht per week 1,5 uur bewegingsonderwijs aan te bieden. Het is 
aan de scholen hier invulling aan te geven. Per school verschilt dit; sommige scholen 
voldoen hieraan, andere niet. De gemeente heeft hierop geen invloed. In de overleggen met 
de schooldirecties is dit een vast punt van aandacht.
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Taakveld 5: Sport, cultuur en recreatie

CDA

Vraag 12:
Is het college bereid de subsidies voor de jumelage te heroverwegen en daardoor mee te 
blijven werken aan de uitwisseling tussen onze scholen en de scholen in Lanckorona en de 
sportvereniging met Saxilby?

Antwoord
De gemeenteraad heeft aangegeven dat de subsidies voor de jumelages afgebouwd moeten 
worden. Een heroverweging van dit gemeenteraadsbesluit is aan de raad.

D66

Nu onkruidbestrijding met gif niet meer is toegestaan, groeit het onkruid als nooit tevoren en 
ontsiert straten en pleinen. Kunt u aangeven hoe dit fenomeen nu (financieel) aangepakt 
gaat worden?

Antwoord
Het afgelopen voorjaar is chemische onkruidbestrijding op verhardingen bij wet verboden. 
Met Meerlanden is een aanvullende afspraak gemaakt over extra inzet door middel van 
vegen en borstelen van verhardingen om onkruid te bestrijden en het beeld op ‘B’-niveau te 
houden. De meerkosten hiervoor bedragen ruim 30.000,-. In het voorjaar waren er enige 
achterstanden vanwege deze omschakeling. 

Toen het plan voor de Mientekade ter zienswijze lag, was er van omwonenden ook een stem 
om het speeltoestel te behouden op een andere plek (in het plantsoen achter de nieuw te 
bouwen torens, naast het water). Nu bekend is dat de huidige gelegenheid zal worden 
opgeruimd is het wellicht mogelijk om opnieuw een speelgelegenheid te faciliteren. Hoe staat 
het College tegenover deze optie?

Antwoord
Op het terrein van de Jozefschool is mogelijk ruimte om een speelvoorziening te realiseren. 
Afhankelijk van de planvorming van het IKC kan mogelijk in de toekomst een 
speelvoorziening voor de buurt aldaar gerealiseerd worden.

In hoeverre zijn er concrete vorderingen of afspraken gemaakt m.b.t. de bibliotheek in het 
dorpscentrum?

Antwoord
Er zijn geen vorderingen of afspraken m.b.t. de bibliotheek in het dorpscentrum. Tot er 
besluitvorming is geweest over het project Hartje Spaarndam blijft de bibliotheek in het 
dorpscentrum van Spaarndam.
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VVD

Na het Groenstructuurplan is er nu ook een Groenbeheersplan en een Bomenbeleidsplan, 
allen op initiatief van de VVD en krijgt het opschrift op het briefpapier ‘’Garant voor de 
Groene Buffer’’ meer inhoud.
Het is nog wel zaak om met de raad te komen tot het vaststellen van het gewenste 
onderhoudsniveau. Dit is door het college reeds toegezegd en wij zien dat dan ook met 
belangstelling tegemoet.

Antwoord
Dit klopt.

PvdA

Het afbouwen in 4 jaar van de subsidie van de jumelage is pijnlijk. Wat betekent dit voor de 
minder draagkrachtige kinderen juist uit deze steden?
We stellen voor om de bijdrage te bevriezen op het niveau van 2016 en in de verdere 
gesprekken met de fusiegemeente te bepalen hoe verder met jumelage wordt omgegaan.

Antwoord
Het effect van de hoogte van de jumelage op minder draagkrachtige kinderen uit Lanckorona 
in Polen en Saxilby in Groot-Brittannië is niet te meten. Het afbouwen van de subsidie 
betekent niet dat de jumelages ophouden te bestaan. Op landelijk niveau zijn er veel 
gemeenten die de subsidiëring aan jumelages verlagen. Het effect is dat 
jumelagecommissies werken aan het vinden van andere financieringsbronnen, zoals 
sponsors vanuit het bedrijfsleven, donateurs en projectsubsidies door fondsen. De gemeente 
Haarlemmermeer onderhoudt een vriendschappelijke band met Cebu City op de Filippijnen. 
In de verdere gesprekken met de fusiegemeente zal bepaald worden hoe verder om te gaan 
met de jumelages.
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Taakveld 6: Sociaal domein

CDA

Blz. 35, Opvang asielzoekers / vergunninghouders

Vraag 13:
Wat is de huidige stand van zaken ten aanzien van het versneld huisvesten van 
vergunninghouders en moeten wij ons beleid daar al op aanpassen?

Antwoord
Vanwege de recente ontwikkelingen heeft het college besloten de huisvesting te richten op 
de taakstelling van de gemeente (voorlopig niet extra huisvesten). Wel wordt het onderzoek 
voortgezet naar locaties voor extra tijdelijke opvang omdat de toestroom weer kan 
toenemen. In de eerstvolgende raad staat de laatste stand opgenomen in een 
informatienotitie.

Blz. 36, Dorpscentrum Spaarndam

Vraag 14:
Is het college met ons van mening dat wij gezamenlijk moeten zorgen dat het voor de 
dorpscentra financieel mogelijk moet worden gemaakt om hun sociale taak te kunnen 
uitvoeren? Is het college met ons van mening dat de groep van vrijwilligers die als 
bestuurders van de dorpscentra optreden op alle mogelijke wijze op gemeentelijke 
ondersteuning moeten kunnen rekenen?

Antwoord
Uitvoering van vrijwilligerswerk ligt niet in handen van de gemeente, maar bij de 
Vrijwilligerscentrale.

D66

2015 heeft aangetoond dat uitvoering bij het gemeentelijke apparaat niet tot problemen heeft 
geleid, voor 2016 zijn de ontwikkelingen in het sociale domein niet bepaald gunstig, er dient 
rekening gehouden te worden met grotere aantallen cliënten en dus hogere kosten. 
Verwacht het college voldoende middelen te hebben om deze toch wel ongunstige 
ontwikkeling het hoofd te kunnen bieden?

Antwoord
Ja.

Kunnen ouderen die zonder baan zitten ook benaderd worden en er op worden gewezen, dat 
vrijwilligerswerk niet helemaal onbetaald hoeft te zijn?

Antwoord
Uitvoering van vrijwilligerswerk ligt niet in handen van de gemeente, maar bij de 
Vrijwilligerscentrale.

De prestatieafspraken met Ymere: Gaat het college ook aandacht schenken aan de huidige, 
ongewenste praktijk om vrijkomende woningen te upgraden en als vrije sector woning te 
verhuren?
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Antwoord
Er zijn prestatie afspraken gemaakt met Ymere. Deze moeten nog door het college worden 
besloten voordat ze openbaar kunnen worden. Mondeling kan deze vraag door de 
portefeuillehouder toegelicht worden.

Gaat het college Ymere eraan houden, dat zij beloftes heeft gedaan v.w.b. de woningbouw 
van de Mientekade?

Antwoord
Ymere heeft aangegeven tot 2020 geen investeringsactiviteit te hebben voor nieuwe 
huisvesting, andere dan de Mientekade. Begin 2017 wordt de eerste paal geslagen voor dit 
project. In de nieuwe gemeente zullen de afspraken voortgezet worden. Voor beide 
gemeenten geldt dat Ymere de grootste woningcorporatie is.

GL

“De uitbreiding van de WMO-lokettaken van de welzijnscoach betekent dat er minder tijd is 
voor welzijnswerk”.
Vraag: Wat wordt er gedaan om dat probleem op te lossen? Immers, het was de bedoeling 
om zware = kostbare zorg te voorkomen, door meteen bij de voordeur hulp te verlenen. Nu 
wordt er meer geld uitgegeven voor het papierwerk om de IASZ te ontlasten, die op haar 
beurt goedkeuring gaat verlenen aan duurdere zorg.

Antwoord
De druk op het Wmo-loket is het afgelopen jaar toegenomen. Om dit niet ten koste te laten 
gaan van het welzijnswerk is het aantal uren van de welzijnscoach uitgebreid. Bij de 
behandeling van aanvragen is meer dan voorheen het voorveld betrokken. 

Voorts heb ik gemerkt, dat het CJG H en S geen spreekuur meer houdt in Halfweg. Waarom 
is dat? Komen ze nog wel bij de mensen thuis?

Antwoord
Daar is geen sprake van.
Op maandag van 8:30 – 13:00 uur is er een telefonisch spreekuur. Telefoon: 

(06) 234 477 82.
 Op vrijdag van 9:30 tot 10:30 uur is er in het Dorpscentrum in Spaarndam (Ringweg 

36) een inloopspreekuur. Bellen kan ook, via telefoonnummer: (06) 234 304 44.
 E-mail: cjg@haarlemmerliede.nl

Asielzoekers:
Van het COA heb ik vernomen, dat de gemeente lang van tevoren weet welke 
vergunninghouders in deze gemeente zullen gaan wonen. Kunnen deze mensen van 
gemeentewege al benaderd worden voordat zij een huis krijgen toegewezen? Zodat zij goed 
voorbereid hier komen en zich bovenal welkom voelen?

Antwoord
De gemeente heeft een overzicht van de statushouders die aan de gemeente ‘gekoppeld 
zijn’. Pas als er huisvesting gevonden is (meestal na gezinshereniging), is er zekerheid dat 
ze in onze gemeente woonachtig worden. Dan wordt er direct contact opgenomen en 
worden ze begeleid door vluchtelingenwerk .  Eerder benaderen is niet wenselijk omdat er 
geen zekerheid is dat ze in de gemeente komen wonen (ze kunnen ook weer ontkoppeld 
worden).

Kerngetallen BBV:
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Ik lees, dat het aantal cliënten met een maatwerkarrangement Wmo in onze gemeente 0 is.
Wat vindt het college hiervan? De bedoeling van de Wmo was toch maatwerk te kunnen 
leveren? Juist in combinatie met Jeugdwet en participatiewet? Welke plannen zijn er om 
daarin verbetering te brengen?

Antwoord
Het ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid (SZW) en de gemeenten willen 
inzicht in de stapeling van effecten van voorgenomen kabinetsmaatregelen op het gebied 
van sociale zekerheid, zorg en onderwijs. De vraag daarbij is met hoeveel verschillende 
regelingen of voorzieningen huishoudens in de uitgangssituatie te maken hebben, en in 
hoeverre ze dus te maken krijgen met (de samenloop van) wijzigingen hierin. Het Centraal 
bureau voor de Statistiek (CBS) heeft hiertoe een monitor ontwikkeld.
Het Kwaliteitsinstituut Nederlandse Gemeenten (KING) heeft aan het Centrum voor 
Beleidsstatistiek van het CBS (CBS-CvB) gevraagd om op basis van deze monitor tabellen 
te maken over de samenloop van regelingen en voorzieningen binnen alle gemeenten en 
wijken van gemeenten van Nederland in 2011. De populatie bestaat uit alle huishoudens die 
op 31 december 2011 stonden ingeschreven bij een gemeente met een geldig adres in 
Nederland. Pas wanneer weer een dergelijk onderzoek uitgevoerd wordt zal dit cijfer 
geactualiseerd kunnen worden. Uiteraard wordt de bedoeling van de wetgeving wel 
nageleefd en uitgevoerd.

PvdA

De PvdA is voorstander om in het kader van de participatiewet juist bij de uitvoering van 
praktische werkzaamheden organisaties als bv Paswerk in te zetten. Zijn er inmiddels bij de 
gemeente al werknemers volgens de participatiewet geplaatst?

Antwoord
Ja we hebben sinds begin dit jaar een medewerker bij de gemeente aangenomen. Hiermede 
hebben volgens de geldende normen iemand voor 0,78 Fte aangesteld terwijl onze norm 
0,48 Fte is (1 Fte is gelijk aan 25,5 uur per week).

Het aantal mensen in de bijstand is cijfermatig bekend, en is zelfs toegenomen. Echter de 
stille armoede is veel lastiger. In de analyse mbt de vangnetregeling wordt als maatregel 
voorgesteld om de IASZ klanten met inkomsten verder uit te diepen. Is dit inmiddels gedaan? 

Antwoord
In de programmabegroting 2017 is hierover niets opgenomen. Wel in de analyse 
tekortreductie van de IASZ, namelijk:
Actie 1: Uitbreiding uren van klanten met inkomsten uit arbeid.
In het werkproces is afgesproken dat klanten met parttime inkomsten altijd worden 
gestimuleerd om hun bestaande aantal uren uit te breiden. In de praktijk blijkt echter dat 
klanten urenuitbreiding lastig voor elkaar krijgen bij hun werkgever. Om deze reden is deze 
actie uitgebreid en is ook een project rond dit thema gestart in samenwerking met een re-
integratiepartner. De re-integratiepartner zet zich in om urenuitbreiding te realiseren voor de 
klant, met als doel reductie van de uitkeringslasten.
Als de vraag is of de inzet van de re-integratiepartner al effect heeft opgeleverd dan is dat 
nog te vroeg om te zeggen. In 2017 zal dit worden geëvalueerd.

Ook klanten met alleen een uitkering of ouderen met alleen een AOW, werkelozen, 1 
oudergezinnen hebben het financieel zwaar. Chronisch zieken en gehandicapten hebben 
moeite het financieel vol te houden. In de rapportage van het sociaal domein blijkt dat er 
afgelopen half jaar aanvragen bij de voedselbank zijn ingediend. Mondeling heeft de PvdA al 
gevraagd of hier kinderen in zijn betrokken.
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Antwoord
De voedselbank verstrekt hierover geen informatie aan ons, noch aan de IASZ.

Lukt het de gemeente met complexe problematiek van kinderen en jongeren om te gaan. 
Want door de taakstelling van een efficiëntere en effectievere hulpverlening mogen er geen 
kinderen tussen wal en schip vallen. Wordt er tijdig aan de bel getrokken? Hoe is de relatie 
tussen de gemeente en de zorgaanbieders?

Antwoord
Gezien de toename van met name specialistische GGZ-jeugdzorg kan niet worden gesteld 
dat er tijdig aan de bel wordt getrokken. Na ontvangst van signalen of meldingen wordt door 
het CJG de zaak voortvarend opgepakt en in overleg met het gezin naar passende 
(maatwerk) oplossingen gezocht. Complexiteit van problematiek vraagt om een integraal 
aanbod en dit is een uitgangspunt bij het werk van het CJG.
De relatie tussen de gemeente en zorgaanbieders kenmerkt zich onder meer door 
regelmatige overleggen in regionaal verband en waar nodig op lokaal niveau. De 
regelmatige gesprekken vonden in 2015 maandelijks of per kwartaal plaats. In 2016 is dit 
beperkt tot kwartaal en halfjaarlijkse gesprekken, afhankelijk van de urgentie die wordt 
bepaald door gemeente of aanbieder.
Ook op individueel casusniveau voert via het CJG (cq de gemeente) gesprekken met 
zorgaanbieders om de inzet en de resultaten van ingezette hulp te monitoren.
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Taakveld 7: Volksgezondheid en milieu

CDA

Blz. 40, Herplantplicht

Vraag 15:
Er is een herplantplicht van 220 bomen, er wordt gesproken over 75 bomen á € 2.000, waar 
blijven de overige 145 bomen? Worden die nog herplant, en wie gaat dat betalen?

Antwoord
De herplantplicht is opgelegd aan de vergunninghouder (de vastgoedontwikkelaar) van de 
omgevingsvergunning voor de bouw van het outletcenter. Dit is NEINVER. De kosten 
hiervan komen volledig voor NEINVER. De gemeente zal in nader overleg treden met 
NEINVER over de invulling van de herplantplicht. De compensatie hoeft niet geheel op 
eigenterrein plaats te vinden, maar mag ook elders binnen de gemeente worden 
gerealiseerd. Een deel van deze compensatieplicht zou mee kunnen worden genomen bij de 
herintrichting van de N200. In het schetsontwerp van de N200 zoals eerder in de raad is 
behandeld, zijn circa 118 bomen opgenomen. Er moet nog worden bezien of er binnen deze 
projectgrenzen van de reconstructie N200 daadwerkelijk dit aantal gehaald wordt. In ieder 
geval worden er bomen meegenomen binnen de reconstructie van de N200. 

D66

Heeft het college inzicht in de oorzaken van het lage percentage van afvalscheiding in onze 
gemeente? Zo ja, welke inzichten zijn dat?

Antwoord
Uit de regelmatig terugkerende rapportages over de afvalsorteeranalyses blijkt dat het lage 
scheidingspercentage voornamelijk wordt veroorzaakt door het gebruik van ondergrondse 
metro’s. Burgers zijn snel geneigd om alle soorten afval in een zak te stoppen.

Gemeente Schoon: Welke concrete acties onderneemt het college voor wat betreft de 
aanpak van zwerfafval? Hebben deze acties het gewenste resultaat?

Antwoord
De insteek is vooral om de jeugd voor te lichten over de levensloop en gevolgen van 
zwerfafval. Dit gebeurt d.m.v. een onderwijsprogramma die aan alle basisscholen in onze 
gemeente worden aangeboden. Verder wordt er jaarlijks een zwerfafvaldag georganiseerd 
waarbij de basisschoolleerlingen samen met de milieuraad zwerfafval prikken.

Kinderen die schoonmaken en leren over de effecten,  inspireren de ouderen.

Het Groene Schip wordt in dit programma toegelicht. Waar worden de baten verantwoord?

Antwoord
De baten worden binnen het project Het Groene Schip verantwoord.

De vraag naar geluidmetende palen is al in het voorjaar bij motie ingediend en goedgekeurd. 
Tot op heden is niet bekend wanneer en waar deze worden geplaatst.

Antwoord
De geluidsmeetpalen zijn reeds in 2015 geplaatst. Er zijn drie meetpunten. Eén in Halfweg 
en twee in Spaarndam.
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De verontrustende berichten over de ultrafijnstof om en nabij Schiphol baren ons grote 
zorgen. Kunt u aangeven wat uw eventuele plannen in deze voor de toekomst nog zijn? 

Antwoord
Er is een raadsnotitie opgesteld waarin wordt geadviseerd om het thans lopende onderzoek 
van het RIVM af te wachten

De mogelijkheid om subsidie te verkrijgen voor deze initiatieven via het Ministerie van 
Infrastructuur en Milieu zijn ons ook nog niet gemeld, ondanks herhaalde vragen hieromtrent. 
Wat is de status hiervan?

Antwoord
Deze mogelijkheid is nog niet onderzocht aangezien ons advies is om eerst het lopende 
onderzoek van het RIVM af te wachten

Is het College bereid te onderzoeken in hoeverre er in de markt interesse is voor mogelijke 
(snel-)laadlocaties voor elektrisch aangedreven voertuigen in onze gemeente en zo ja, op 
welke termijn?

Antwoord
Uw raad heeft in mei 2016 beleidsregels voor oplaadinfrastructuur elektrische voertuigen 
vastgesteld. Het doel van de beleidsregels is om:
• particulieren, bedrijven, netwerkbeheerders en aanbieders van oplaadinfrastructuur 

duidelijkheid te geven over de criteria en voorwaarden waaronder de gemeente 
medewerking verleent aan het plaatsen van oplaadinfrastructuur in de openbare ruimte 
en het aanwijzen van parkeerplaatsen voor het opladen van elektrische voertuigen;

• particulieren, bedrijven, netwerkbeheerders en aanbieders van oplaadinfrastructuur te 
informeren over de te volgen procedure;

• aanvragen voor het plaatsen van oplaadinfrastructuur en het aanwijzen van 
parkeerplaatsen voor het opladen van elektrische voertuigen op een zelfde en 
gelijkwaardige manier te kunnen beoordelen en af te handelen.

We hebben inmiddels meerdere aanvragen ontvangen. We kunnen dus vaststellen dat er 
inderdaad interesse is.
In de door u vastgestelde beleidsregels staat nadrukkelijk dat de gemeente enkel een 
faciliterende rol heeft. De marktpartij (de aanbieder van laadpalen) neemt alle aanvragen in 
behandeling en zal, uiteraard in overleg met ons, de behoefte en de locatie bepalen.

VVD

De VVD is benieuwd of het college nog financiële mogelijkheden ziet voor duurzame- en 
energiebesparende maatregelen?

Antwoord
De subsidie voor het toepassen van duurzame- en energiebesparende maatregelen gold 
voor een periode van 4 jaar tot 2016 en is inmiddels afgerond. De subsidiepot was al vrij 
snel leeg. Het is op dit moment nog onduidelijk of er vanuit de provincie voor de jaren 2017 
en verder opnieuw subsidie beschikbaar wordt gesteld. Binnen de begroting van 2017 is 
geen rekening gehouden met de mogelijkheid om op eigen initiatief subsidie ter beschikking 
te stellen.
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PvdA

Het uitbreiden van de elektrische oplaadpalen en dan mn voor Halfweg en het stationsgebied 
zoals door ons is voorgesteld is helaas nog niet gerealiseerd. Denkt u dat het dit jaar wel zal 
gebeuren?

Antwoord
Uw raad heeft in mei 2016 beleidsregels voor oplaadinfrastructuur elektrische voertuigen 
vastgesteld. De insteek van de beleidsregels is dat de gemeente een faciliterende rol heeft. 
De gemeente is niet de initiatiefnemer. Laadpalen worden alleen geplaatst op verzoek van 
burgers. Het verzoek wordt ingediend bij een marktpartij. De marktpartij neemt vervolgens 
contact met ons op om de behoefte en de locatie te bepalen.
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Taakveld 8: Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Stedelijke Vernieuwing

CDA

Blz. 44, Houtrakpolder

Vraag 16:
Geldt deze intentieovereenkomst Houtrakpolder ook voor de nu in aanleg zijnde terp ten 
zuiden van het Groene Schip ? Wanneer gaat Staatsbosbeheer de verplichtingen nakomen 
die zij conform de intentieverklaring Houtrakpolder op zich hebben genomen? Bestaat er een 
mogelijkheid Staatbosheer hiertoe, juridisch gezien, te verplichten?

Antwoord
Er is geen terp in aanleg ten zuiden van het Groene Schip. Er zijn wel terreinen ten zuiden 
van het Groene Schip in gebruik als werkterrein, aanvoerroute en gronddepot. Direct ten 
zuiden van het Groene Schip was een tweede kleinere terp gepland. Vanwege verzet 
hiertegen door Haven Amsterdam, wordt deze, althans voorlopig, niet aangelegd. Dit heeft 
consequenties voor de opbrengst van het Groene Schip als project. Tegelijkertijd is weer ten 
zuiden daarvan, in overeenstemming met het bestemmingsplan Hofambacht 2014, een 
terrein in gebruik als gronddepot. In het oorspronkelijke convenant was dat niet voorzien. 
Hierin wordt grond opgeslagen onder meer van de aanleg van de Noord-Zuid lijn en van de 
Zuidas. Om die reden is een aangepast convenant gesloten met N.V. Afvalzorg en 
Staatsbosbeheer. Mede in het licht hiervan is Staatsbosbeheer voorbereidingen aan het 
treffen de werkzaamheden in de Houtrakpolder, inclusief het aanleggen van Ecologische 
Hoofdstructuur voor de provincie Noord-Holland, in 2017 te realiseren. Op dit moment is de 
verwachting dat het Groene Schip in 2018 gereed komt om in gebruik te worden genomen 
als recreatieve locatie. Een convenant kan in het algemeen worden beschouwd als een 
overeenkomst waarop in overwegende mate het privaatrecht van toepassing is. Het is 
mogelijk de realisering daarvan in rechte af te dwingen, afhankelijk van de nauwkeurigheid 
van de bepalingen van de overeenkomst. Gezien de hiervoor genoemde ontwikkelingen, 
wordt dat beschouwd als een laatste redmiddel, waarvoor op dit moment geen aanleiding 
bestaat.

Blz. 44, Gemeenlandshuis

Vraag 17:
Door het bestuur van het Hoogheemraadschap van Rijnland is recentelijk een motie 
aangenomen over het Cultureel Erfgoed van Rijnland. Heeft deze motie invloed op de 
plannen die er gemaakt zijn voor het Gemeenlandshuis? Hoe is de huidige stand van zaken 
rondom deze plannen en wat is het standpunt van onze Monumentencommissie ten aanzien 
van het Gemeenlandshuis?

Antwoord
Ons is niets bekend over een motie over Cultureel Erfgoed van Rijnland en er hebben ons 
ook geen signalen vanuit Rijnland bereikt dat dit invloed zou hebben op de plannen van het 
Gemeenlandshuis. De huidige stand van zaken is dat Rijnland het stedenbouwkundig plan 
heeft aangescherpt en een beeldkwaliteits- en inrichtingsplan heeft ingediend. Deze stukken 
dienen intern door de gemeente te worden beoordeeld en te worden voorgelegd aan o.a. 
welstandscommissie, rijksdienst voor cultureel erfgoed en de monumentencommissie. De 
monumentencommissie staat in zijn algemeenheid positief tegenover de plannen, maar 
heeft wel bezwaar/zorgen geuit over een aantal aspecten zoals het aantal parkeerplaatsen 
en de inpassing en herbestemming van de rijksmonumenten.
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Blz. 46, Opstellen prestatie afspraken Ymere en RAP 2016-202

Vraag 18:
Ymere heeft te kennen gegeven dat zij geen woningen wilde bouwen op het terrein van 
SpaarneBuiten. Nu de raden van de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude en 
Haarlemmermeer hebben besloten met ingang van 01-01-2019 samen te gaan is deze 
nieuwe fusiegemeente een van de gebieden waar Ymere actief is. Wat zijn de plannen van 
Ymere in deze nieuwe fusiegemeente? Heeft hier al overleg over plaats gevonden?

Antwoord
Ymere heeft aangegeven tot 2020 geen investeringsactiviteit te hebben voor nieuwe 
huisvesting. In de nieuwe gemeente zullen de afspraken voortgezet worden. Voor beide 
gemeenten geldt dat Ymere de grootste woningcorporatie is. 

GL

Nijestraat-Ringweg:
Het tennispark zou moeten worden verplaatst voor woningbouw. Ik neem aan, dat de kosten 
voor rekening van de gemeente komen. Wat heeft dit voor gevolgen voor de dekking van de 
kosten van het oorspronkelijke plan?

Antwoord
De ontwikkelingen aan de Dr. W. Nijstraat staan los van eventuele woningbouw op de locatie  
van de tennis velden. Op de locatie Dr. W. Nijestraat zijn levensloopbestendige woningen 
beoogt. Op de locatie Tennisvelden zijn eengezinswoningen beoogd. De opbrengsten en 
kosten hangen af van de uitvoering. Daar is op dit moment niks over te zeggen.

Bouwplan Mientekade:
De bouw zou in de zomer van 2015 starten. Het wordt dus begin 2017. Vanwaar deze grote 
vertraging?

Antwoord
Dit heeft onder andere te maken met het verkrijgen van de watervergunningen die van zowel  
Hoogheemraadschap van Rijnland als van het Hoogheemraadschap Amstel, Gooi en 
Vechtnodig zijn. Inzicht in hun stelsel met bijbehorende voorzieningen, grenscorrecties en 
nadere afspraken hebben allen bijgedragen aan vertraging. Tevens heeft de opdrachtgever 
voor de bouw zelf op een later tijdstip hun benodigde watervergunning aangevraagd.

PvdA

Wanneer worden de nieuwe prestatieafspraken met Ymere gemaakt?

Antwoord
Die liggen klaar om naar het college gebracht te worden, en worden in december als c-stuk 
aan de raad aangeboden.
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Paragraaf B

CDA

Blz. 58, Aandeel bouwkosten streekarchief, Kerkweg 26 Haarlemmerliede

Vraag 19:
Tijdens de behandeling van de begroting in de Technische Commissie kon deze vraag niet 
beantwoord worden. Graag een nadere toelichting op de vraag: “is de adressering wel juist?

Antwoord
Bij nader inzien is gebleken dat de adressering niet juist is. Het betreft hier het aandeel in het  
streekarchief gevestigd te Haarlem. Kennelijk is adressering niet juist gewijzigd. In de 
begroting 2017 is dit aangepast.
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Financiële begroting

D66

De begroting is sluitend met een klein Onvoorzien, echter zijn niet meegenomen:
● De extra kosten voor de BOA-uitbreiding
● Kosten beheersplan openbare verlichting
● Kosten wegenbeheerplan

● (Opnieuw) kosten inhuur bureaubegeleiding t.b.v. samenvoeging Haarlemmerliede 
met Haarlemmermeer

Hoe denkt het College deze uitgaven te kunnen dekken?

Antwoord
 Er is niets bekend over extra kosten voor uitbreiding van de BOA’s;
 De kosten voor openbare verlichting zijn opgenomen in de voorliggende begroting;
 De kosten voor het wegenbeheerplan worden gedekt vanuit de hiervoor ingestelde 

reserve;
 Op 6 oktober heeft uw raad ingestemd met een budget voor de bureaubegeleiding 

t.b.v. de gemeentelijke samenvoeging van Haarlemmermeer en Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude tot het herindelingsontwerp. Op 13 december krijgt u wederom een 
voorstel voor het benodigde budget voor het komende jaar.
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Verslag vergadering Technische commissie van de raad van de gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude
op donderdag 29 september 2016 om 20.00 uur

Aanwezig:
Leden: CDA : de heren T. van Heese, R.P. van Schie

D66 : de heer H. van Dijk
VVD : de heer H. Werner
GroenLinks : de heer G.M.M. Wehkamp
PvdA : mevrouw D. Kerkhoff

Wethouder(s) : de heer B.A. Graal
Ambtelijk : de heren W. Parlevliet, H. Bakema
Voorzitter : de heer H. Werner

1. Opening en mededelingen
De voorzitter opent de vergadering en geeft het woord aan de heer Parlevliet.
De heer Parlevliet geeft een inleiding betreffende de agenda en de te bespreken 
onderwerpen, zijnde:
 Selectie nieuwe accountant;
 Vernieuwing BBV;
 Concept begroting 2017 en verdere jaren.

2. Vernieuwing BBV
De heer Parlevliet geeft een presentatie betreffende de wijzingen van het Besluit Begroting 
en Verantwoording (BBV).
Belangrijk hierin zijn:
 Kader stellende en controlerende rol gemeenteraad;
 Verbeteren vergelijkbaarheid gemeenten;
 Inzicht in financiële positie en risico’s.

De vernieuwing BBV heeft aanzienlijke consequenties voor de financiële cijfers in de 
programma begroting. Vergelijkbaarheid met voorgaande jaren is lastig in te vullen. Door 
eisen, als het separaat presenteren van de ‘overhead kosten’ kan vergelijking met de 
gewijzigde begroting 2016, soms moeilijk in te vullen zijn. Ook door de begrotingswijzigingen, 
die zijn doorgevoerd in 2016, op basis van college voorstellen en navenante raadsbesluiten, 
kunnen behoorlijke verschillen tussen de gepresenteerde cijfers ontstaan.

3. Concept begroting 2017
Bespreking van de conceptbegroting 2017 levert een aantal vragen op.
Blz. 11, Burgerzaken: toelichting kostenstijging ( mevr. Kerkhoff);
Antw. Op het taakveld Burgerzaken is in verband met verkiezingen een bedrag van 

€ 17.500 meer begroot. Daarnaast worden er meer loonkosten doorberekend op 
basis van het aantal uren zoals begroot, ca. € 37.000. 

Algemene uitkering: toename verhoging onduidelijk (dhr. H van Dijk);
Antw. De toename van de Algemene uitkering is vergeleken met 2016 niet waarneembaar. 

E.e.a. is te wijten aan het feit dat er onder de algemene uitkering ook een bedrag 
begroot wordt in verband met de BTW uit kostendekkende heffingen. Voor 2017 is 
dit bedrag ca. € 125.000 lager dan over 2016.

Toelichting verschil Bestuurlijke Samenwerking;
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Antw. In 2016 zijn er voor kosten voor advies en voor advertenties en publicaties ruim 
€ 155.000 meer kosten opgenomen, hetgeen het verschil verklaart in vergelijking tot 
2017.

Verantwoording Knelpunten budget (Mevr. Kerkhoff)
Antw. Is toegezegd.

Blz. 12, Toevoegen totaal telling mutaties reserves. Tevens getallen vergelijkbaar 
presenteren (x 1.000);
Algemeen: Kengetallen zijn nog niet meerjarig. Begroting 2017 is 1e keer.

Blz. 16, Evenementenbeleid evalueren? Navragen bij afdeling, wellicht nog oude tekst?
Antw. Tekst aangepast.

Blz. 18, Onderhoud wegen, doelstellingen: tekst aanpassen naar het goed onderhouden van 
een goed wegenstelsel, enz.;
Tekst aangepast.

Blz. 20, Toelichting lasten, verschil 2017 t.o.v. 2016 verklaren;
Antw. In het begrotingscijfer 2016 is bij de Kadernota een bedrag opgenomen van 

€ 1.640.000 aan extra afschrijvingen betreffende onderhoud wegen. De gevoteerde 
kredieten worden ineens ten laste van de reserve Wegen gebracht. 

Blz. 28, Kengetal absoluut verzuim niet in overeenstemming met laatste gegevens? 
Navragen;

Antw. Het gepresenteerde cijfer dateert uit 2014. Door de ouderdom van dit cijfer kunnen 
de actuele gegevens anders zijn. Vergelijkbare gemeenten met minder dan 25.000 
inwoners hebben een kengetal van 3 per 1.000 leerlingen.

Blz. 31, Verschil kosten openbaar groen, nader toelichten ;
Antw. De kosten openbaar groen zijn toegenomen met € 20.000 door uitvoering van het 

groenbeheerplan. Tevens worden de kosten van tractie nu rechtstreeks onder 
openbaar groen opgenomen, ca. € 21.000. Verder is er door een andere 
urenverdeling een verschil ontstaan met 2016, zijnde € 78.000.

Blz. 46, Verwijzing opnemen naar Taakveld 6 betreffende statushouders;
Aangepast.

Blz. 53, Verhoging OZB nader duiden, 2% versus 1%?;
Tekst aangepast naar 1% voor gebruikers en 2% voor eigenaren en bedrijven.

Blz. 54, Opbrengst reclame belasting lager (R. van Schie);
Antw. Aanpassing opbrengsten naar ervaringscijfers voorgaande jaren.

Blz. 58, Margrietschool samenvoegen en uitzoeken boekwaarde versus OZB waarde, 
aandeel bouwkosten streekarchief;

Antw. Margrietschool samengevoegd en Boekwaarde en OZB waarde aangepast.

Blz. 66, Tekst aanpassen rente, “extreem hoog”;
Tekst aangepast.

Blz. 74, Totaal telling onder tabel;
Waar zijn de presentiegelden WMO opgenomen? (Mevr. D. Kerkhoff);

Antw. Opgenomen onder de kosten voor WMO algemene voorzieningen.
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Blz. 95 Datum technische commissie moet zijn 29 september i.p.v. 4 oktober.
Aangepast.

Bovengenoemde vragen en duidingen zullen zo spoedig mogelijk beantwoord worden en in 
de conceptbegroting gewijzigd c.q. worden aangepast.

Sluiting vergadering 21:59 uur.
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